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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Деца се забавляват в 
морето, дишайки райски 
газ от балони. Такава сним-
ка от родното Черноморие 
обиколи социалните мрежи 
за часове. А коментарите 
под нея са повече от стряс-
кащи: всеки споделя видя-
но като на пример „онзи 
ден ромски туристи пъл-
неха балони в несвяст в 
Слънчев бряг“, „един дойде 
с колата си и продаде за 
по-малко от час огромно 
количество пълнители с 
райски газ“.

В началото на туристи-
ческия сезон ако се говоре-
ше за професията на бало-
неси – момичета, които 
пълнят балони с райски 
газ и ги продават в нощни-
те заведения – клубове и 
дискотеки, сега явно има 
друга по-модерна професия, 
която още не знаем как се 
нарича. Но едно е ясно – 

безконтролно се продава 
райски газ направо на пла-
жа и с него се забавляват 
подрастващи.

Миналата година се 
гласуваха промени в Закона 
за храните, които касаеха 
райския газ. Така популяр-

ните пълнители с диазотен 
оксид/райски газ, опасни 
за здравето, особено при 
подрастващи, са забране-
ни за продажба, включи-
телно в заведения и нощни 
клубове. Забраната важи 
както за деца, така и за 

продажба на клиенти над 
18 години. Това не означава, 
че въпреки всичко не се 
предлагат. Вече и на плажа, 
в морето, посред бял ден. 

Институциите си прех-
върлят топката кой да 
извършва проверките. 

Гражданите се възмущават, 
както обикновено само в 
социалната мрежа. Реални 
сигнали не подават.

На въпрос за това кой 
упражнява контрол дали 
се спазва забраната от РЗИ 
– Бургас ни посъветваха да 
се обърнем към Агенцията 
за закрила на детето и 
МВР, защото става дума 
за непълнолетни „на кои-
то трябва да бъдат уста-
новени техните настой-
ници. Съгласно Закона за 
здравето ние правим 
проверки на закрито за 
продажба на лица под 18 
години и на територията 
на детски и учебни заведе-
ния“.

Димитрина Чочорова, 
началник-отдел „Закрила 
на детето“ – Бургас прех-
върли топката в полето 
на МВР. „Работа е на поли-
цията да ограничи първо 
продажбата на райски газ. 
После, ако бъдат устано-
вени такива деца, да бъде 
подадена информация към 

нас“, коментира тя. По 
думите ѝ до момента няма 
подаден официален сигнал 
за деца, които употребяват 
райски газ. Но и да има, от 
отдела не могат сами да 
направят нищо, ако поли-
цията не е с тях. „Каква 
проверка да правим, да го 
питаме как се казва? Ако 
иска, може да ни каже, ако 
не – няма как да го накара-
ме“, обясни Чочорова.

Полицията засилва 
проверките в 

курортите

Полицията категорич-
но ще засили проверките 
за употребата на райски 
газ сред младежите и по-
точно за тези под 18 го-
дини в курортите по 
морето. За пълнолетни-
те той не е забранен. 
Това заяви пред репортер 
на „Черноморски фар“ 
директорът на ОДМВР-
Бургас старши комисар 
Емил Павлов. Той посочи, 
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Омагьосан кръг. Институциите си прехвърлят топката кой трябва да упражнява контрола

Деца се забавляват в мо

МОНИКА ИЛИЕВА

Ново архитектурно 
бижу може да има Бургас. 
Сградата ще бъде ситу-
ирана в зона „Мадика“ и е 
с амбицията да се превър-
не в знакова за хора от 
архитектурния бранш. 
Това заяви пред „Черно-
морски фар“ арх. Емил 
Бурулянов – председател 
на Съюза на архитектите 
в Бургас.

„Имаме големи планове. 
Ще организираме архи-
тектурен конкурс за някои 
от нашите имоти – за да 
покажем как трябва да се 
вършат нещата. Говоря 
за имоти, които са във 
владение на Бургаското 
дружество. Имаме наме-
рение да направим архи-
тектурен конкурс за 
концепция и обемно гра-
доустройствено решение 
за един от тях. Намира се 
в района на КАТ – в бързо-
развиващата се зона 
„Мадика“. Възлагам много 
очаквания на този конкурс, 
защото рядко организи-
раме подобни. Важно е да 
участват 200 – 300 архи-
текти и да извадим про-
дукт на много високо 
ниво“, коментира пред 
„Черноморски фар“ пред-
седателят на най-голя-
мото дружество на архи-

тектите – бургаското. 
От думите му стана ясно, 
че ще има част, която 
Съюзът на архитектите 
да използва – натоварена 
е с очаквания да се превър-
не в знакова за тях сграда. 

ЧФ припомня, че „Ма-
дика“ се намира североза-
падно от жк „Славейков“ 
и се счита за един от 
най-бързо развиващите 
се градски район. Там вече 
са реализирани немалко 
жилищни проекти, които 
се продават много добре, 
а цените са близо 900 евро 
за кв./м. Предимствата 
на зоната са бързият 
достъп от бул. „Проф. 
Яким Якимов“, намиращи-
те се наблизо детска 
градина, училище, болни-
ца и хипермаркети.

АРХ. ЕМИЛ БУРУЛЯНОВ – ПРЕДСЕДАТЕЛ 
НА СЪЮЗА НА АРХИТЕКТИТЕ В БУРГАС:

Бургас може да има 
ново архитектурно 
бижу в зона „Мадика“

„
Важно е да 
участват 200 
– 300 архитекти 
и да извадим 
продукт на 
високо ниво

Арх. Емил Бурулянов

МОНИКА ИЛИЕВА 

Община Поморие осво-
боди достъпа по крайбреж-
ния булевард „П. К. Яворов“ 
за жители и гости на града. 
Какво имаме предвид ли? – 
търговските позиции са 
намалени, а придружаващи-
те ги конструкции – огра-
ничаващи морската гледка 
– демонтирани, констати-
ра репортерската ни про-
верка. „Черноморски фар“ 
(ЧФ) припомня, че за първи 
път намерението на об-
щинска администрация в 
тази посока бе огласено 
след обсъждането на „Про-
ектобюджет ‘24“ през 
месец януари от кмета на 
Поморие Иван Алексиев, 
който представи пред 
присъстващите проект 
на промяна на търговските 
зони по бул. „П. К. Яворов“. 

На общинската сесия 
през февруари бе входира-
на докладната по проекта, 
според която във връзка 

с туристическия сезон и 
създаването на достъпна 
среда по крайбрежния 
булевард за жители и гос-
ти на морския град е не-
обходимо отпадане на 
преместваеми обекти и 
съоръжения. В резултат 
търговски позиции бяха 
редуцирани и преместени 
от страната на зелените 
площи, придружаващите 
ги сенници и тенти – де-

монтирани. Приета бе 
унификация на слънцеза-
щитните съоръжения.

Проверката ни показа 
че новите разпоредби на 
Община Поморие са спазе-
ни. Своеобразната „слън-
цезащитна стена“ – кон-
струкции, осигуряващи 
комфортен достъп на 
посетителите на тър-
говските обекти в района, 
носейки им синергия от 

наслади – морска гледка – 
изгреви и залези – в комби-
нация с добра храна и питие 
– е свалена.  

Видимо намаленият брой 
маси са изтеглени от 
страната на тревните 
площи, които тази година 
са обогатени с цветни алеи 
(използващи последните 
тенденции от мулч и под-
земни насочени поливни 
системи), нови дървесни 
видове, за които Община-
та се грижи редовно, за да 
създава уникална ексте-
риорна обстановка за 
пребиваващите в града.

Проектът за намаля-
ване на търговските по-
зиции по бул. „П. К. Яворов“ 
срещна неодобрението на 
малцина, свикнали в годи-
ните назад да се облагоде-
телстват от уникалното 
му разположение, но спе-
чели симпатиите на сто-
тици в полза на градската 
на управа, за това, че съу-
мя да се пребори с частния 
комерчески интерес и да 
„върне“ булеварда на града.

Община Поморие „върна“ крайбрежния булевард 
„П. К. Яворов“ на жители и гости на града

Намаленият 
брой маси по 

„П. К. Яворов“ 
преместени 

от страната 
на тревните 

площи
ФОТО: МОНИКА 

ИЛИЕВА

Нови цветни 
мотиви раз-
нообразяват 
зелените пло-
щи по морския 
булевард
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

„ОДМВР – Бургас ще засили проверките в курортните градове за непълнолетни, употребяващи 
райски газ“, заяви директорът старши комисар Емил Павлов            ФОТО: ФБ
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Сливенският митрополит 
Арсений пристигна в Лозе-
нец. Той бе посрещнат от 
кмета на общината Марин 
Киров и кмета на село Ло-
зенец Женя Гандиева. 

Кметът на общината и 
митрополитът обсъдиха 
доброто взаимодействие 
между местната власт и 
Митрополията и съобщи-
ха добрата новина: в Лозенец 
ще бъде поставен параклис, 
посветен на св. Николай 
Чудотворец, който да за-
криля рибарите, местните 
жители и гостите на об-
щината и населеното 
място. На мястото, отре-
дено за параклис, беше 
прочетена молитва, а Дядо 

Арсений благослови добро-
то дело. 

Параклисът ще се поста-
ви по инициатива на Общи-
ната и на дарители, а 
кметът на община Царево 
заяви: „На брега на морето, 
над рибарския кей ще по-
ставим красив параклис, 
който в момента се изог-
рафисва и който ще бъде в 
чест и прослава на св. Ни-
колай. Около параклиса ще 
п р о е к т и р а м е  п а р к о в о 
пространство, точно на 
брега на морето, което да 
се обвърже с проекта на 
рибарска лодкостоянка, 
който разработваме в мо-
мента, за да кандидатства-
ме по оперативна програма 
и който ще даде на мест-
ните рибари едно модерно 

и сигурно съоръжение. До 
края на месец юли паракли-
сът ще бъде поставен. В гр. 

Царево също продължаваме 
с подобна инициатива – па-
раклис на св. Николай“.

Параклис на св. Николай 
Чудотворец ще закриля Лозенец

Сливенският 
митрополит 
Арсений се сни-
ма с кметовете 
на Царево и Ло-
зенец на място-
то, където ще 
бъде изграден 
параклисът 
 ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 
ОБЩИНА ЦАРЕВО

Сливенският митрополит Арсений получи дарове от кмета 
Марин Киров

че действително се от-
чита тенденция за пове-
че такива случаи с настъп-
ването на летния сезон, 
и то най-вече в курортен 
комплекс Слънчев бряг. 

„В тази връзка служи-
телите на „Икономическа 
полиция“ и „Охранителна 
полиция“ ежедневно из-
вършват проверки на 
територията на курорт-
ния комплекс с оглед 
ограничаването на това 
явление сред подраства-
щите. Такива проверки 
ще се извършват също и 
на територията на Со-
зопол, Приморско и Царе-
во. Това няма да е едно-
кратна акция, тя ще 
продължи през целия летен 
сезон“, заяви директорът 
на ОДМВР-Бургас. 

Старши комисар Павлов 
отговори, че функциите 
на полицията са до уста-
новяване на нарушението. 
От там нататък право-
мощията били в ръцете 
на РЗИ – Бургас. 

„Това, което правим 
ние, е превантивно, както 

при ограничаването на 
тютюнопушенето. И 
това е проблем основно 
на друга институция, но 
ние се нагърбихме и анга-
жирахме служители с 
оглед да ограничим това 
явление. От началото на 
годината имаме над 500 
протокола за предупреж-
дение и 17 акта на роди-
тели по Закона за закрила 
на детето“, уточни той 
и добави:

„Хубаво е, че се надига 
обществено мнение по 
темата, но на този етап 
ОДМВР – Бургас и Минис-
терството като цяло 
правим нещо, което не ни 
е основна задача на нас. 
Въпреки това, колкото 
можем съдействаме“.

Директорът на бурга-
ската полиция е катего-
ричен, че тази превенция 
е сред приоритетите на 
дирекцията.

„Знаем колко е опасна 
употребата на райски газ. 
Акцентираме върху мла-
дежите, тъй като за тях 
е забранен“, завърши той.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В социалните мрежи 
особена популярност 
набра снимка на млад мъж 
и жена, които дишат 

балони с райски газ пред 
невръстно бебе. Кадърът 
е от Созопол от заведе-
ние, което се намира в 
близост до плаж Хармани 
до така наречената 
"Весела уличка".

Младата девойка се казва 
Никол и е от Пловдив. От 
нейни публикации в 
социалните мрежи става 
ясно, че е станала майка в 
началото на тази година.
Цялата мрежа гръмна – 

снимката на двамата 
пловдивчани е споделена 
хиляди пъти вече. Потре-
бители призовават 
Държавна агенция за 
закрила на детето да се 
намеси.

Млади родители си доставят 
удоволствие пред бебето си в Созопол

ГЕОРГИ РУСИНОВ

На този етап не пред-
виждаме отделяне на слу-
жители, които да пазят 
специално Мостика на 
Бургас. Това заяви пред 
журналисти старши коми-
сар Емил Павлов, директор 
на ОДМВР-Бургас. 

„Дирекцията е осигурила 
пеши патрули на терито-
рията на четирите район-
ни управления. Всяко едно 
управление изважда такъв 
пеши патрул в най-нато-
варения часови диапазон и 
се опитваме да обхванем 
местата, където имаме 
най-много сигнали за нару-
шаване на обществения 
ред“, поясни той.

Иначе до момента лет-
ният сезон протича нор-
мално и спокойно, посочи 
още старши комисар Павлов.

„Не бих казал, че имаме 
ръст на регистрираните 
престъпления, напротив, 
дори бих казал, че към 
момента обстановката е 
изключително спокойна. 
Предизвикателство е 
осигуряването на пътна-
та безопасност, защото 
в периода петък – неделя 
има изключително засилен 
трафик. Използвам въз-
можността да отправя 

апел към всички туристи, 
които идват към Бургас и 
региона, да бъдат по-тър-
пеливи, за да не си развалят 
почивката с пътно-транс-
портни произшествия. В 
сравнение с предходни 
години имаме по-малко 
престъпления при повече 
туристи. През юни прове-
дохме едно рисково събитие, 
което само по себе си не е 
провеждано досега в Бъл-
гария. С нашите действия 
служителите доказаха, че 
можем да се справяме“, 
обясни директорът на 
бургаската полиция.

Командировани за цяло-
то лято са 425 служители 
на различен сменен режим. 
Най-голяма е бройката им 
през юли и август.

„Тази година имаме коле-
ги от Румъния, Чехия, Пол-
ша и Германия, които 
подпомагат нашата дейност. 
За момента летният сезон 
преминава изключително 
спокойно. Ние сме създали 
добра организация, за да е 
така до края на сезона“, 
каза старши комисар Павлов.

Сред новите придобивки 
за служителите на дирек-
цията са автомобили и 96 
броя персонални полицейски 
камери, които ще се използ-
ват на терен.

СЛЕД РЕДИЦАТА ИНЦИДЕНТИ: 

Полицията няма да пуска 
специален патрул за Моста

Тези снимки „взривиха“ социалните мрежи                                           ФОТО: ФБ
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Проблеми с вноса на ра-
ботна ръка за туризма, на 
фона на тоталната липса 
на българска такава. Сигна-
ли за закъснели визи, за ис-
кане на подкупи при издава-
нето им.  Съмнения,  че 
работници от трети стра-
ни ще влязат у нас и през 
Шенгенска граница ще отидат 
да работят в други страни 
от ЕС. Тотална липса на 
интерес към обучението за 
туристическия бизнес от 
страна на младите българи 
заради невисоките заплати. 
Това са само част от пробле-
мите, които бележат сегаш-
ния туристически сезон, 
който може да се каже, че е 
вече в разгара си. 

Положителното в цяла-
та картина е това, че Бъл-
гария си остава добра ту-
ристическа дестинация, 
предпочитана от една ка-
тегория туристи и откри-
вана от други, които въз-
намеряват да се върнат 
отново.

До момента в ДБТ-Бургас 
има подадени 

151 заявления  
за сезонна заетост

в рамките на до 90 от рабо-
тодатели по Черноморието, 
сочи справка, направена в 
Бюрото. 

Интересът към гражда-
ните на трети страни е 
изключително завишен. 
Хотелиерите и ресторан-
тьорите не могат да раз-

читат изцяло на заетост 
на български граждани, 
които да усвоят разкрити-
те работни места за сезон 
2024 год. Възможността да 
се наемат граждани на тре-
ти страни е само от полза 
и подпомага българския 
бизнес, коментират от 
институцията. 

Колко работници от 
трети страни вече са прис-
тигнали за този сезон – от 
ДБТ не разполагат с такива 
данни.

„Проблемът с липсата 
на кадри е реален и 

много остър

Положението направо е 
трагично, казвам го от 
опит. Тези собственици и 
мениджъри, които имат 
повече ресурс и отделят да 
платят – могат да си поз-
волят да привлекат (ако 

има) малко по-добрите кадри. 
Всички останали вземат 
това, което има“, катего-
ричен е доц. д-р Димчо То-
доров, председател на 
Българската асоциация на 
експертите в туризма. Той 
самият има над 40 години 
опит в туризма и е преминал 
през различни позиции и 
нива на управление. 

Дава пример с камериер-
ките. „По цялото Черномо-
рие работят от малцин-
ствата, хора полуграмотни, 
домакини от прилежащите 
райони. Отивайки в 3-, 4-, 
5-звезден хотел, 

този човек работи 
така, както работи 

вкъщи 

Хората на място се оп-
итват да ги научат. На 
теория става, но на прак-
тика – не, защото капаци-

тетът е много нисък. Не 
възприемат почти нищо, 
но се съобразяват, защото 
трябва да си получат за-
платата. В цялата тази 
работа се получава нещо 
като почистена стая, но не 
съвсем. В процеса на работа 
тези, които имат опит, 
дават по едно рамо и се 
справят хората някак. В 
управленския персонал е 
същото. Добрите управлен-
ци са купени – те са някъде 
на добро място, за доста 
пари. Останалите се справят 
както могат. Но и тури-
стите ни не са идеални. 
Като гледам пред хотелите 
– това са предимно румънци, 
поляци, молдовци. Това е 
клиентелата“, обобщава 
доц. Тодоров. Той не уточни 
дали става дума само за 
Южното Черноморие, или 
и за комплексите на север. 

Защото пък около Варна се 
хвалят, че привличат по-
платежоспособни гости.

До днешна дата в ДБТ – 
Бургас заявления са подали 
54 работодатели, както за 
Южното, така и за Север-
ното ни Черноморие, за внос 
на работна ръка от трети 
страни. Болшинството от 
тях не го правят за първи 
път и са наемали чужди 
граждани и в предходните 
години. Този вариант ги 
устройва и запълва липсите 
на българския трудов пазар.

Не трябва да се изключ-
ва и този факт, че 

каквито и заплати  
да се дават у нас,  

те в никакъв случай  
не могат да бъдат 

конкурентоспособни

Затова и голяма част от 
добрите в бранша отдавна 
работят из курортите на 
Европа. А вероятно и тези, 
които този сезон ще се 
понаучат на занаят – без 
значение дали са българи, 
или чужденци, догодина и 
те ще са там, понеже лип-
сата на кадри не е само у 
нас. 

„Внасянето на работна 
ръка е начинът в цял свят, 
когато няма кадри и не 
подготвяш тук такива, да 
се набави. Защото полити-
ката ни не е насочена при-
оритетно към туризма. 
Той се афишира като при-
оритетен кампанийно или 
на теория, всъщност не е 
така. 

Факт. И туристите ни не са идеални, смята доц. д-р Димчо Тодоров

„ТОПЛОФИКАЦИЯ – БУРГАС“ АД

Уведомява клиентите си, че с Решение № Ц-16 от 30.06.2024 г. 
Комисията за енергийно и водно регулиране, считано от 1 юли 2024 
г., утвърди за „Топлофикация – Бургас“ АД еднокомпонентна цена 
на топлинната енергия с топлоносител гореща вода (без ДДС) – 81.77 
лв./МВтч .

Въз основа на горепосоченото решение на КЕВР „Топлофикация 
– Бургас“ АД обявява, че считано от 1 юли 2024 г. ще прилага 
еднокомпонентна цена на топлинната енергия с топлоносител горе-
ща вода (без ДДС) – 81.77 лв./МВтч.

ОБЯВА
На основание чл.4 ал.2 от На-

редбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздейст-
вието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани 
лица относно инвестиционното 
предложение: 

ЖИЛИЩНА  СГРАДА  в  УПИ 
ХIV-140  кв. 22   с. Александрово, 
общ.. Поморие

Възложител на проекта е: Свет-
ла Иванова Узунова

З А П О В Е Д № РД-09-470 /02.07.2024г.
гр. Камено

В изпълнение на Решение по т. 7 от Протокол № 8 от 30.05.2024г. на Общински съвет гр. Камено със Запо-
вед № РД-09-395 от 10.06.2024г. на Кмета на Община Камено е открита процедура за провеждане на публичен 
търг с явно наддаване за отдаване под наем на земеделски земи от Общинския поземлен фонд /ОПФ/ – частна 
общинска собственост, за създаване и отглеждане на едногодишни полски култури, за срок от 7 /седем/ години.

При смятане на депозита и стъпката за наддаване на 3 /три/ имота има допусната техническа грешка, която би 
довела до опорочаване на тръжната процедура, водещи до съществено нарушение на административното производ-
ство.

Предвид изложеното и на основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2 от ЗМСМА, във връзка с чл. 79 от АПК,
З А П О В Я Д В А М :  

1. ПРЕКРАТЯВАМ ТРЪЖНА ПРОЦЕДУРА за частта от Моя Заповед № РД-09-395/10.06.2024 година, с която 
е открита процедура за провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на земеделски 
земи от Общинския поземлен фонд /ОПФ/ – частна общинска собственост, за създаване и отглеждане на едно-
годишни полски култури, за срок от 7 /седем/ години, както следва:

с. Кръстина

ПИ с идентификатор НТП
Площ 
кв.м.

Кате-
гория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

40381.12.12 Изоставена орна земя 8774 4 „Извън регулацията“ 508.89 59.73 29.86
40381.13.196 Нива 5149 3 „Дв. място“ 298.64 56.64 28.32

с. Черни връх

ПИ с идентификатор НТП
Площ 
кв.м. Категория Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

80916.49.33 Нива 3118 9 „Кирова воденица“ 180.84 36.17 18.078

2. Да бъдат възстановени сумите за закупени тръжни документации, както и внесените депозити, ако има 
такива срещу представянето на оригинални фактури/ приходни квитанции. 

3. Незабавно да бъде преустановена продажбата на тръжна документация, както и събиране на депозити за 
упоменатите по-горе имоти.

4. Подадените оферти да бъдат върнати на кандидатите.
Препис от заповедта да се връчи на Директора на Дирекция „ОСПО“ при Община Камено, за сведение и из-

пълнение.
Заповедта да се обяви на сайта на Община Камено, да се публикува в местен ежедневник, и да бъде обяве-

на на видно място в сградата на Община Камено в 3-дневен срок от нейното обявяване.
Настоящата заповед подлежи на обжалване в 14-дневен срок пред Административен съд Бургас.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ /П/
Кмет на Община Камено

„
Внасянето на 
работна ръка е 
начинът в цял 
свят, когато 
няма кадри и 
не подготвяш 
тук такива, 
да се набави

доц. д-р Димчо 
Тодоров

Над 5000 непалци и индийци са с трудови договори за работа в 
България и изместват българи и украинци в някои сектори

ФОТО: NOVA TV

Работата на камериерките е много специфична, но се налага 
тя да бъде извършвана и от хора, които не проумяват това

ФОТО: PIXABAY
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наш и чужд, все го няма
Работата не е 

привлекателна, 
заплатите не са добри

Като преподавател гле-
дам във висшите училища: 
преди имах студенти, не 
можех да си затворя врата-
та на аудиторията, сега 
има по 5 - 6, по 10 - 15 души. 
Няма желаещи. Причината 
– нито бизнесът дава добри 
заплати, нито младите 
имат интерес“, обобщава 
доц. Тодоров, подчертавай-

ки, че не се влагат пари за 
ремонт и реновации в на-
личната база, а още по-мал-
ко пък за обучение на пер-
сонала. С други думи и тези 
от собствениците, които 
могат да си позволят ин-
вестиции, не ги правят. За 
разлика от колегите им в 
Италия и Гърция.

Доц. Тодоров е категори-
чен, че сред работниците 
от трети страни има и 
много добри и такива, които 
са дошли само за почивката.

„Работил съм с индийци 
не мога да ви опиша колко 
добре се справят, но под-
чертавам – някои. Като 
питам колеги, също казват, 
че не могат да се сложат 
под общ знаменател всички 
наети от трети страни. 
То е така и с българите“, 
обясни той.

Що се отнася до това 

как се подбират 
кадрите и как се 

привличат,

допълва: „Българската 
държава няма никаква по-
литика, политиката е на 
тези, които ги канят. 
Обикновено собствениците 
на хотели и заведения си 
намират пътека, ползват 
нормативната уредба. Са-
мият управленец трябва да 
намери как да задържи един 
добър работник, та дори и 
с тенденция да остане в 
България – политиката е 
негова, не на държавата. 
Това е частен бизнес“, обяс-

нява доц. Тодоров. Той не 
скрива и това, че е учудващо, 
че толкова много се бавят 
работните визи за България, 
а в ЕС нещата се случват 
много по-бързо.

По лични наблюдения на 
доцента в Турция, Гърция, 
Италия, Хърватия сезонът 
е започнал интензивно още 
през май, докато у нас това 
не се случи на много места. 

„Сезонът – загубен, наме-
рен, спечелен, не мисля, че 
има кой да установи. Офи-

циалните органи винаги 
казват „много е добър сезо-
нът“. Не смятам, че е реал-
на преценка. Самите соб-
ственици могат да кажат 
имат ли приходи и печалба, 
какви са те, съотнесени към 
разходите. Това е за мене 
показателят, а не статис-
тиката колко туристи са 
влезли в страната. Кой 
какво е похарчил, е важното. 
Има ли ефективност, рен-
табилност“, заключава 
експертът.

З А П О В Е Д
№ РД-09-465/02.07.2024 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, 
във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ, и в 
изпълнение на решение на Общински съвет Камено 
по т. 9 от Протокол № 8 от 30.05.2024г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване 

за отдаване под наем на обособени части от недвижи-
ми имоти – публична общинска собственост, предста-
вляващи лекарски кабинети, за срок от 10 /десет/ 
години, при начална тръжна цена и стъпка на надда-
ване, както следва:

- Лекарски кабинет, находящ се в Здравна служ-
ба, в с. Русокастро, общ. Камено, обл. Бургас, с площ 
37.50 (тридесет и седем цяло и петдесет стотни) 
кв.м.

Начална тръжна цена – 3.75 (три лева и седемдесет 
и пет стотинки) лева, месечен наем, без ДДС. 

Стъпка на наддаване – 0.38 (тридесет и осем сто-
тинки) лева. 

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.38 
(тридесет и осем стотинки) лева. 

- Лекарски кабинет, находящ се в Кметство и 
Здравна служба, в с. Желязово, общ. Камено, обл. 
Бургас, с площ 20.00 (двадесет) кв.м.

Начална тръжна цена – 2.00 (два) лева, месечен 
наем, без ДДС. 

Стъпка на наддаване – 0.20 (двадесет стотинки) 
лева. 

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.20 
(двадесет стотинки) лева. 

- Лекарски кабинет, находящ се в Кметство и 
Здравна служба, в с. Полски извор, общ. Камено, 
обл. Бургас, с площ 15.00 (петнадесет) кв.м.

Начална тръжна цена – 1.50 (един лев и петдесет 
стотинки) лева, месечен наем, без ДДС. 

Стъпка на наддаване – 0.15 (петнадесет стотинки) 
лева. 

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.15 
(петнадесет стотинки) лева. 

- Лекарски кабинет, находящ се в Кметство, в с. 
Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас с площ 15.00 
(петнадесет) кв.м.

Начална тръжна цена – 1.50 (един лев и петдесет 
стотинки) лева, месечен наем, без ДДС. 

Стъпка на наддаване – 0.15 (петнадесет стотинки) 
лева. 

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.15 
(петнадесет стотинки) лева.

II. Търгът за отдаване под наем на Помещения 
– лекарски кабинети, находящи се в с. Русокастро, 
с. Желязово, с. Полски извор и с. Черни връх, ще 
се проведе в гр. Камено в сградата на общинска 
администрация Камено на 24.07.2024 г. от 11:00 
часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в 
Центъра за услуги и информация на гражданите, всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 23.07.2024г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 

лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по бан-
кова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” 
АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, 
или на касата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имотите, обект на търга, е изло-
жена в общината и на интернет страницата на Община 
Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имотите може да се извършва всеки 
работен ден до 23.07.2024г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на пла-
тежен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоя-

телност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост – 4 броя;
IX. За да участва в публичния търг с явно наддаване, 

кандидатът трябва да представи задължително следни-

те документи, до 16:00 часа на 23.07.2024г. в Община 
Камено: 

• Заявление за участие, в което се посочват имена-
та на физическото лице, ЕГН, съответно наименование-
то на търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), 
както и обекта, за който кандидатства. 

• Документ за заплатен депозит за участие; 
• Когато участникът е юридическо лице се предста-

вя документ за регистрация или посочване на ЕИК по 
чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от 
електронната страница на Търговския регистър на 
Агенция по вписванията. Когато участникът е ЮЛ, ре-
гистрирано по специален закон (напр. Закона за 
юридическите лица с нестопанска цел, Закона за коо-
перациите), представя удостоверение за актуално 
правно състояние от съответния окръжен съд по регис-
трация.

• Документи, установяващи регистрация за извърш-
ване на медицинска дейност и регистрация в РЗОК – гр. 
Бургас.

• Декларация – 5 броя по образец; 
• Документ за закупена тръжна документация; 
• Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от лична-
та карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 
се проведе на 31.07.2024г. от 11:00 часа. Закупуване 
на документи, внасяне на депозит и подаване на заяв-
ления за участие в повторния търг се извършва до 16:00 
часа на 30.07.2024г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да 
се обяви на видно място в общинската администрация 
в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П /
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 02.07.2024г.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

11 непалци работят от 
18 юни в хотел „Глобус“ в 
Слънчев бряг, който вече е 
част от веригата „Шератон“. 
Това съобщи хотел мени-
джърът Златка Пепелано-
ва.

Непалците са пристиг-
нали на 18 юни и работят в 
кухнята, в почистването, 
хотелското домакинство 
и сервиза. 

По думите на Златка 
Пеплянова са заявени 24 
човека, но са пристигнали 
11, защото другите не са 
получили визи. 

Най-големият проблем 
са визите, бавят се, не се 
решава този проблем. Бяха 
им подадени апликационни-
те форми през април.

Непалците са предпочи-
тани работници, имат 
опит, говорят английски, 
не създават конфликти.

Набирани са от специал-
на агенция в страната чрез 
видеоинтервюта.

„Необходими са още 
хора. Бихме искали още 
персонал от Непал и Индия“, 
заяви Пепеланова по време 
на среща с индийския по-
сланик.

„Индия ще предложи  
на българското 
правителство 
споразумение  

за внос на кадри“

заяви посланик Санджай 
Рана по време на посещение 
в града. 

Индия ще предложи на 
българското правителство 
да сключи споразумение за 
внос на кадри от страната. 
То ще е в полза на големите 
работодатели, които из-
питват недостиг на кадри. 
Това стана ясно по време на 
среща на посланика на Индия 
в Бургас с бургаски бизнес-

мени. Тя бе организирана от 
Бургаската търговско-ин-
дустриална камара и преми-
на при огромен интерес от 
страна на бургаския бизнес. 
Срещата бе открита от 
Жорж Дерелиев, председател 
на ТИК – Бургас, а модератор 
бе Видка Вълчева – изпълни-
телен директор на Камара-
та, която бе основен двига-
тел на посещението на 
индийския посланик. 

Присъстваха големи фир-
ми в областта на туризма, 
строителството, търго-
вията, IT-сектора.

Подобно споразумение за 
внос на кадри Индия има с 
Италия, Австрия, Германия, 

Франция и други европейски 
страни. То регламентира 
вноса на кадри, като прави 
процедурата по-бърза и ле-
гална. След приключването 
на договора и изтичането на 
работната виза работници-
те се връщат в Индия, ако 
някой от тях наруши прави-
лата на общността, веднага 
бива отзоваван, успокои 
присъстващите посланик 
Санджай Рана. „Споразуме-
нието е гаранция, че потокът 
от хора ще бъде организиран“, 
допълни още той.

На кръгла маса с бургаския 
бизнес той изслуша фирми-
те в областта на туризма, 
строителството, текстил-

ната промишленост и на-
прави презентация на бъл-
гаро-индийските бизнес 
отношения, които тази 
година навършват 70 години 
от основаването си. С по-
добна презентация се вклю-
чиха и от Индийско-българ-
ската бизнес камара. 

Общата болка на бургаския 
бизнес е липсата на кадри и 
как може да бъдат внесени 
такива от Индия за нужди-
те на отделните сектори. 

Фирми поискаха заварчици, 
монтажници, работници в 
туризма, като заявиха, че 
индийските работници са с 
английски език и добра ква-
лификация. 

„Спогодбата ще е от пол-
за за големите работодате-
ли“, заяви Н. Пр. Санджай 
Рана. По думите му Индия е 
страна с твърде добра де-
мография, средната възраст 
на населението е между 30 и 
40 години, които са в рабо-
тоспособна възраст. Всяка 
година на пазара на труда 
влизат 8 млн. души, извън 
тях 200 000 висококвалифи-
цирани работници могат да 
бъдат експортнати в други 
страни.

Г-н Рана обаче заяви, че 
ако бизнесът подаде искане 
за внос на кадри, то проце-
дурата отнема минимум 8 
месеца

Непалци вече работят в елитен хотел на Слънчев бряг 

Бургаският бизнес прояви интерес към срещата и работнците от трети страни Н.Пр. Санджай Рана на среща в Бургас                   ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ



ЕНДЕР МУСТАФА

Село Дрянковец е едно от 
15-те села, включени в съста-
ва на община Айтос. Разполо-
жено е на 11 км. източно от 
общинския център Айтос. 
Известно е със своята древна 
история. Кога точно е основа-
но селото не се знае. За него-
вото дълголетие обаче говори 
фактът, че тук има останки 
от старинната крепост „Къ-
зълджишкото кале“, а в окол-
ностите на селото са откри-
ти археологически находки от 
старо време и антични монети. 

В миналото на мястото на 
селото е имало голям чифлик, 
собственост на Сенклер паша 
– англичанин на турска служба.

Благоприятният климат, 
плодородната почва, наличи-
ето в близост на гори и пасища 
способстват тук да се разви-
ват земеделие и животновъд-
ство. Трудолюбивото и пред-
приемчиво население е гарант, 
че село Дрянковец ще проспе-
рира и за в бъдеще.

В книгата си „Дръзновение 
и дълг“ Балю Калчев пише за 
родното си село следното: 
„Родното ми село Дрянковец е 
моята най-красива детска 
приказка. Родителите ми 
Мария и Никола, моите братя 
и сестри, родственици, наша-
та обикновена селска къща, 
нивите, полята, природата, 
ведрото небе – чисто като 
детска душа – това бе моят 
свят, който изпълваше цяло-
то ми същество“.

И продължава: „Важното е 
да сме верни на традициите 
на предците си, като изпълним 
житейския си дълг – да сме и 
да си останем българи, за да 
има народ и държава, за да 
продължава да има България. 
През житейския си път, наси-
тен с трудности, размисли, 
вълнения, щастливи и не 
толкова щастливи моменти, 
се убедих, че родолюбието, 
мъдростта, добрината и лю-
бовта към хората са най-цен-
ните качества 
на човека. 
Омразата 
не е нуж-
на!“

Местоположение на 
село Дрянковец и  

местности край него

Село Дрянковец е разполо-
жено в южните склонове на 
Айтоска планина. На изток 
землището му граничи със 
землищата на селата Брясто-
вец и Драганово, на север с 
Мъглен, на запад с Лясково и 
Айтос, и на юг със Съдиево и 
Миролюбово.

Дълги години селото е било 
част от голямата Айтоска 
околия, включваща 65 населе-
ни места. Междуселски пъти-
ща свързват Дрянковец със 
съседните села Мъглен, Дже-
лепски мост, Изворище, Съди-
ево и град Айтос. На изток от 
селото са местностите 
Брестите, Егрек чешма и Сух 
бунар.

Южно от селото са мест-
ностите Кайначетата, Вя-
търницата, Калето и Дюзлю-
ка.

На запад от селото са мест-
ностите Ешек суран и Чарко-
зу.

Северно от селото са мест-
ностите Поряза и Чималски-
ят път.

Най-високото възвишение 
в района е Коругьолджук (300 
м надморска височина). Обрас-
ло е с храсти и тръни. На 100 
м от него е Понора – голяма 
блатиста местност… Други 
върхове наоколо са Каябаш, 
Чаркозу и Поряза.

Климат, води, почви, 
растителност  

и животни

Климатът на района, в 
който е разположено селото 
е умерено-континентален със 
средна годишна температу-
ра 12-13оС. Зимата тук не е 

много студена, а лятото е 
умерено горещо.

Преобладаващи почви са 
черноземни и канелено-горски.

От околните възвишения 
водят началото си няколко 
малки рекички, които се вливат 
в езерата около Бургас. От 
чешмите на селото и от из-
ворите край него води начало-
то си река Дрянковска. В гора-
т а  ю ж н о  о т  с е л о т о  в 
местността Кайначетата 
(Изворчетата) и от Калето е 
началото на един от нейните 
притоци. На северозапад тече 
река Поряза, която идва откъм 
Черна могила, Мъглен и Пе-
щерско. От север, изток и юг 
селото е оградено от възви-
шения, обрасли в северните си 
склонове със смесени гори – дъб, 
габър, дрян, клен, глог, бряст 
и ниски храсти.

В горите се крие разнообра-
зен дивеч, а в полето се срещат 
зайци и лалугери. От влечуги-
те има змии, костенурки, гу-
щери. От птиците най-много 
са яребиците, пъдпъдъците, 
врабците, синигерите и ляс-
товиците.

Възникване  
и име на селото.  

Калето край Дрянковец

Едно от обясненията за 
произхода на старото име на 
селото Къзълджик е, че в 
околностите му е имало мно-
го дрян (къзъл – по турски). С 
министерска заповед №2820, 
обнародвана в „Държавен 
вестник“ на 14 август 1934 г. 
селото е преименувано на 
Дрянковец. По това време се-
лото наброява 287 жители.

В Научния архив на БАН – 
София във фонда на Карел 
Шкорпил – основател на архе-
ологическите проучвания в 
България и откривател на 
първата българска столица 
Плиска – се съдържат данни за 
археологическите обекти и 
находки от района на с. Къзъл-
джик (Дрянковец – б.а.). 

За калето при с. Дрянковец 
Карел Шкорпил пише следното: 
„На десно над пътя Кадъкьой 
(Съдиево – б.а.) – Къзълджик 
(Дрянковец – б.а.) на североиз-
ток над първото село е Къзъл-
джишкото укрепление.“

Останките от зидове в 
Калето показват, че на това 
място е имало здрава крепост. 
Поради това, че оттук добре 
се виждат височините към 
Дебелт, Черни връх, Русокаст-
ро, Айтос се счита, че е имало 
сигнална система за следене 
движението на противнико-
вите войски с палене на огньо-
ве (дим) и с огледала.

През 1883/84 г. Шкорпил 
прави научни изследвания на 
източната част на страната, 
а годините 1886/88 г. посвеща-
ва на изучаването на Източна 
Стара планина. Изтъкнатият 
учен оставя списания, плано-
ве и скици на крепостите в 
южните предпланини на Из-
точния Балкан. Той посещава 
и Къзълджишкото кале, на-
миращо се на 2 км. разстояние 
от селото. Преданието гово-
ри, че това е стара римска 
крепост с подземни тунели, 
водещи до реката, които по-
късно били затрупани. Там са 
намерени фрагменти от до-
машна керамика, от огромни-
те кюпове за зърно (долиуми), 
монети, върхове на копия и 
стрели, метални брадви и 
други находки.

Глинен крак, обут в сандали 
и с дръжка, дълъг 13 см. и с 

височина 12 см. е открит в 
една нива край селото. Санда-
лите са превързани през пръ-
стите, а друга ремичка излиза 
между палеца и показалеца, 
минава докъм петата и после 
завива нагоре. Находката е 
публикувана от проф. Иван 
Велков и се съхранява в Народен 
(сега Археологически – б.а.) 
музей София, с инвентарен 
№6199.

Дядо Иван „Българията“ 
знае предание, че това кале е 
било превзето някога от цар 
Симеон, когато се придвижвал 
от Айтоския (Надърски) про-
ход към Месембрия и където 
при река Ахелой става битка-
та с византийците през м. 
август 917 г., завършила с по-
беда на българите. Затова 
пътят по съседния баир 
Чаркозу, Каябаш се наричал 
„Царския път“.

В началото на 15. век избух-
ва въстанието на „царстве-
ните братовчеди“ – синовете 
на последните български царе 
Константин и Фружин. Въ-
станалите българи завземат 
крепостите в Източна Бъл-
гария – Овчага при с. Аспарухо-
во, Овеч при Провадия, Аетос 
при Айтос, а вероятно и кре-
постта при с. Дрянковец. 
Начело на въстаналите бъл-
гари в Източния Балкан стоял 
Фружин.

На няколко места край се-
лото има останки от стари 
селища. Недалеч от Калето в 
равнината има чешма, нарича-
на Дюзлюка, водата на която 
излиза от стар кюнец и което 
говори, че е възможно в древ-
ността тук да е имало старо 
селище. По разкази на стари 
учители селото е било ограб-
вано и изгаряно няколко пъти, 
а жителите му бягали и се 
криели в горите.

По време на въстанието на 
Ивайло в 1278 г. в Източна 
Стара планина стават редица 
битки между въстаниците и 
византийските войски начело 
с пълководеца Михаил Глава 
Тарханиот. След редица битки 
са превзети крепостите Аетос 
при Айтос и Ктения при с. 
Малка поляна. За крепостта 
при с. Дрянковец не се споме-
нава, а и не се знае как се е на-
ричала тогава. Карел Шкорпил 
я споменава като Къзълджиш-
кото кале.

Поминък  
на населението

В течение на векове основен 
поминък на населението са 
били земеделието и скотовъд-
ството. От полските култу-
ри се засявали най-много 
пшеница, ечемик, ръж, просо, 

царевица, слънчоглед. От до-
машните животни се отглеж-
дали овце, кози, крави, волове, 
коне, магарета, а от птиците 
– кокошки, патици, пуйки, 
гълъби.

В селото през различен 
период от време е имало три 
моторни мелници. Дълги го-
дини в селото е работела 
мелницата на братята Цвят-
ко и Иван Къневи.

В Юбилеен сборник „Бъл-
гарско село – Описание на на-
селените места, 1931 г.“ за 
Община Къзълджик е записа-
но следното: „Селото е наре-
чено така, понеже в околно-
стите му е имало много дрян 
(по турски къзъл). Население-
то му няколко пъти се е 
променяло – отначало е било 
заселено с турци, после с гър-
ци, отново с турци, сетне с 
гърци и българи, а сега само с 
българи. Турците са се изсе-
лили в Одринско, част от 
гърците в карнобатските 
села, а дошли българи от 
Старозагорско. 

Селото е разположено в 
южните склонове на Източна 
Стара планина, на 25 км запад-
но от Черно море, 11 км от 
град Айтос. Междуселски пъ-
тища го свързват със селата 
Чимал (Мъглен), Джелепкюпрю 
(Джелепски мост), Терджумен 
(Изворище), Къдъкьой (Съдиево) 
и гр. Айтос.

Къщите, повечето едное-
тажни, са каменни, покрити с 
обикновени марсилски кереми-
ди, разпределени на по две стаи 
и обор за добитъка. Поминъкът 
на населението е земеделие и 
скотовъдство. Нивите засяват 
най-много с житни растения. 
Има основно училище, непълна 
прогимназия, църква, аптека, 
бакалница.

Нуждае се от път, чешма, 

нивелация, благоустрояване, 
стопански мероприятия!“

Чифликът  
на Сенклер паша

Според Връбчо Станев – ав-
тора на историята на село 
Съдиево, Станислав Сенклер 
е бил британски консул във 
Варна. Приел исляма, става 
офицер в турската армия под 
името Хидает паша. Когато 
след Освобождението в стра-
ната ни се установява времен-
но руско управление, западни-
те сили и особено Англия 
подтикват мюсюлманското 
население в Родопите да се 
организира и да оказва въоръ-
жена съпротива. Същият 
Сенклер иска да създаде мю-
сюлманско автономно упра-
вление в Родопите. Подстре-
к а в а н и ,  б а ш и б о з у ц и  и 
избягалите турски войници 
нападат и ограбват българ-
ските градове и села. Точно 
тогава се явява Капитан Пе-
тко войвода, който събира 
старите си четници и форми-
ра отряда, който защитава 
българското население.

За затвърждаване на власт-
та си султанът в Истанбул 
нарежда да се строят джамии 
в завладените земи и да се из-
граждат чифлици за османски-
те феодали. Такъв чифлик е 
имало и в с. Къзълджик. Заради 
участието му в Кримската 
война срещу Русия, султанът 
подарява на Сенклер (Хидает) 
паша чифлика в селото. След 
Освобождението Сенклер 
обявява чифлика в Къзълджик 
за продажба, която е упълно-
мощен да извърши гъркът 
Нико Маджара. Крепостни 
актове за закупуване на земята 
притежавал дядо Калчо, изда-
дени през периода 1906 – 1907 г.
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История. Изтъкнатият учен посещава и Къзълджишкото кале, намиращо се на 2 км 
разстояние от селото

Шкорпил описва историческите обекти на село Дрянковец

Построената наскоро църква „Св. Рождество Богородично“ вече има ико-
ностас. Сега местните хора събират средства за нейното изографисване

88-годишната Неделя Вълчева е един от най-възрастните 
хора в селото. Тя разказа за участниците в национално-осво-
бодителните движения и във войните, за които в центъра на 
селото има издигнат паметник

Кметът на 
Дрянковец 
Мухарем 
Ахмед (вляво) 
и жители на 
Дрянковец 
разказаха на 
участниците 
в проекта 
„Моят роден 
край в семей-
ните споме-
ни“, какво си 
спомнят за 
отминалите 
времена

За древната история на тези 
земи свидетелстват множество 
археологически находки като 
тази каменна пластина на Тра-
кийски конник, датирана в III век

Глинен крак от римската 
епоха от с. Къзълджик
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Айтоските борци с медали и на плажа 
Младите дами с дебют на народни борби 

Само на плажа борците 
на СКБ „Айтос“ не 
бяха демонстрирали 

таланта си. Но и това се 
случи. В края на м. юни ай-
тоският спортен клуб по 
борба имаше първо участие 
в Първия държавен шампи-
онат по плажна борба в 
базата на НСА в Равда. И не 
само първо, но и успешно. 
При мъжете треньорът 
Октай Хасан стана шампи-
он в кат. 80 кг. При най-
малките Ибрахим Мустафа 
се пребори за второто 
място, Мустафа Зюлфекер 
пък стана втори при юно-
шите. И при кадетите 
айтозлии бяха в топ 3 – 
Мертол Адем заслужи 
третото място.

Младият дамски отбор 
на Клуба с треньор Сийка 
Иванова пък направи офи-
циалния си дебют в с. Ки-
танчево, община Исперих. 
В първото официално със-
тезание – народни борби, 
участваха три от състеза-
телките, за които имаше 
противници в тяхната 
категория. Категорично, 
първото място в кат. 26 кг. 
зае Недка Антонова – нова-
та звезда на айтоската 
борба. Победата на Недка 
ще остане в историята на 
клуба със спечеления първи 
медал в женската борба.

През юли Сийка Иванова 
започва подготовката на 
младите дами за първо 
участие в Държавния шам-
пионат по свободна борба, 
а мъжката половина на 
клуба вече се готви за Бал-
каниадата в Турция в края 
на м. юли.

НП

Иван Иванов, китарист, 
основател и фронтмен 

на айтоската 
музикална група 
„Пазара“ пред НП

Той е предприемач с 
успешен бизнес, сериозен 
мъж, който държи на ду-
мата си, и през февруари 
отпразнува 60-годишен 
юбилей. Той е Иван Иванов, 
китарист и основател на 
първата от 30 години 
насам айтоската музикал-
на банда – „Пазара“.

Свирим живата музика, която обичаме!

Иван Генчев Иванов       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ 17 февруари 2024 г.

Треньорката Сийка Иванова и Недка Антонова, която пребори 
и момчетата

Тези три сладурани дадоха официалното начало на айтоската 
женска борба        ФОТО: РУЖДИ АХМЕД

За първи път Айтос има плажен шампион – Октай Хасан в категория 80 кг

В тренировъчната зала – госпожиците в компанията на най-малките борци от подготвителна-
та група



След успеха на „Созо-
полска панорама“, в 
края на м. юни, със-

тавите на НЧ „Васил 
Левски 1869“ – Айтос 
участваха в десетото 
издание на Международния 
фестивал „Корабът на 
изкуствата“ в Поморие. 
И тази година на сцената 
на фестивала имаше сто-
тици изпълнители и ху-
дожествени състави от 
страната и чужбина на 
възраст от 6 до 25 години. 
Айтоските талантливи 
деца и ръководители по-
казаха класа и грабнаха 
няколко първи места в 
раздел „Съвременен танц“. 
В Първа възрастова група, 
Първата награда журито 
присъди за ТС „Ариел“ с 
ръководител Мая Хри-
стова. В същия раздел, 

Първа награда заслужи и 
ТФ „Ива денс” с ръководи-
тел Ивелина Костадино-
ва в Трета възрастова 
група. Отново в раздел 
„Съвременен танц”, Чет-
върта възрастова група, 
Първата награда грабна 
ТФ „Джуниър” с ръково-
дител Мая Христова. В 
раздел „Народни танци“ 

– ДТС „Шарено гайтанче” 
с ръководител Ивелина 
Костадинова получи тре-
та награда във втора 
възрастова група. В раздел 
„Характерни танци“ Пър-
ва възрастова група, 
Първата награда е за МБ 
„Ариел“ с ръководител 
Мая Христова.

НП
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Фурор по морето: Читалищните състави  
отново фаворити на международен фестивал

З А П О В Е Д
№ РД-08-431

гр. Айтос 01.07.2024г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал. 2 от ЗМСМА, 
чл.14, ал.7 от Закона за общинската собственост,§12, 
т.2 от Закона за изменение и допълнение на Закона за 
водите, чл.13, ал.4, чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, 
т.3 от Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество и в изпълнение 
на Решение на ОбС - Айтос № 97, обективирано в 
Протокол №8, т.8 от ДР от 30.05.2024г., 

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедура за провеждане на публичен търг 

с явно наддаване за отдаване под наем на оператор на 
язовирна стена на „Язовир „Топалака“, с обща площ 
157303 кв.м, представляващ имот с идентификатор 
81102.28.37 (номер по предходен план 000105), в 
землището на с.Черноград и имот с идентификатор 
72727.26.61 (номер по предходен план 000199), в 
землището на с.Тополица, при граници: в землището 
на с.Черноград имоти с идентификатор 81102.28.34, 
81102.28.40, 81102.28.42, 81102.28.38, 72727.26.62, 
72727.26.61, 81102.23.26, 81102.28.31, 81102.28.1, 
в землището на с.Тополица имоти с идентификатор 
81102.28.31, 81102.28.37, 72727.26.62, 72727.26.7, 
72727.26.6, 72727.26.58, 72727.26.60, 72727.26.5, 
72727.26.4 , 72727.26.57, 81102.23.26, 72727.26.3. 
имотът актуван с АПОС № 6312/12.03.2024г.,

2.Търгът да се проведе на 24.07.2024 г., от 09:30 
часа в малката заседателна зала на Община Айтос, ул. 
“Цар Освободител” №3.

3.Определям начална тръжна цена 10,00 лв./дка без 
ДДС за една година, или 1573,03 лв. /хиляда петстотин 
седемдесет и три лева и три стотинки / без ДДС за целия 
имот за една година.

4.Определям стъпка на наддаване 150,00 лева без ДДС.
5.Определям парична гаранция за участие в тръжната 

процедурата в размер на 2000,00лв / две хиляди лева/, 
вносими в брой в касата на Община Айтос, или по банков 
път по сметка на общината BG27BUIN95613300447527 
BIC: BUINBGSF при Алианц Банк България в срок до 
12:00 часа на 23.07.2024г. При внасяне на гаранцията 
по банков път, средствата следва да са постъпили по 
сметка на общината до 12:00 часа на 23.07.2024г. 

6.За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем паричната гаранция за участие в 
търга се трансформира като гаранция за изпълнение 
на договора за наем. Внесената парична гаранция се 
възстановява след изтичане на срока на договора, при 
пълно и точно изпълнение на задълженията на наема-
теля, като не се начислява лихва. Условията и реда за 
задържането и възстановяването на паричната гаранция 
се уреждат в договора.

7.Обектът се отдава под наем за срок от 10 год. на 
оператор на язовирна стена.

8.Утвърждавам 1 (един) комплект тръжна документация и 
проект на договор към нея, съдържащ следните документи:

- Копие от заповед за открита тръжна процедура;
- Заявление за участие – приложение №1;
- Декларация за оглед на имота – приложение №2;
- Декларация за условията на търга и проекто-дого-

вора – приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използване и 

обработване на лични данни – приложение №4;
- Тръжни условия;

- Копие от скица на имота;
- Копие от Акт за общинска собственост;
- Договор за наем (проект).
9.Тръжната документация е на стойност 30,00 лв. без 

ДДС за един комплект и може да се закупи в Центъра 
за административно обслужване /ЦАО/ на общината до 
16:00 ч. на 22.07.2024 г.

10.Кандидатите следва да представят в запечатан 
непрозрачен бял плик, до 12:00 ч. на 23.07.2024 г. в 
ЦАО на общината следните документи:

10.1.Заявление за участие в търга - приложение 1;
10.2.Документ, доказващ, че участникът отговаря на 

условието за оператор на язовирна стена-физическо 
лице хидроспециалист или юридическо лице, което 
разполага със служител хидроспециалист за осъщест-
вяване на дейностите по стопанисване, поддържане и 
експлоатация на язовирните стени и на съоръженията 
към тях, възложени му от собственика. Физическото 
лице или юридическото лице представя документ, 
доказващ придобита образователна квалификационна 
степен „магистър“ със специалност „хидротехническо 
строителство“, „хидромелиоративно строителство“ или 
друга еквивалентна специалност в областта на хидрои-
нженерството, при придобиването на която в учебния 
план са изучавани предмети и са придобити умения, 
свързани с проектиране, изграждане и експлоатация на 
язовирната стена и съоръженията към тях или документ, 
че разполага със служител хидроспециалист с приложен 
документ за придобита специалност.

10.3.Декларация за оглед на имота – приложение 2;

10.4.Декларация за условията на търга и проекто-
договора – приложение №3;

10.5.Декларация за съгласие за събиране, използване 
и обработване на лични данни – приложение №4;

10.6.Документ за внесена парична гаранция за 
участие в търга;

10.7.Документ за закупена тръжна документация;
10.8.Нотариално заверено пълномощно – ако 

участникът не присъства лично на търга. Допустимо е 
пълномощното да не се постави в плика, а да се предаде 
на комисията на нейното заседание. На комисията се 
предоставя оригинал или заверено за вярност копие, 
като в този случай оригиналът се показва за сверка.

11.До участие в търга ще се допускат физически и 
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът е 
поставил необходимите документи за участие в търга, се 
записва обекта на търга, наименованието на кандидата 
и ако е юридическо лице се записва и ЕИК на фирмата.

12.Оглед на имота да се извършва всеки ден до 
12:00ч. на 23.07.2024г. с представител на общината 
след представяне на платежен документ за закупена 
тръжна документация и предварителна заявка най-малко 
един ден преди датата на огледа.

13.Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник, спечелилият 
кандидат следва да внесе един годишен наем и админи-
стративна такса съгласно чл.39, ал.1 от Наредбата за 
определяне и администриране на местните такси и цени 
на услуги на територията на Община Айтос.

14.Настоящата заповед да се обяви във в-к „Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и да 
се постави на информационното табло на общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам 
лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Иван, Живко, Митко и 
Онур – това са момчетата 
от мъжката четворка на 
КСА „Ейнджълс“, които за 
пореден път заслужиха 
шампионска титла във 
възраст 8-14 години, този 
път – на Международния 
турнир „Купа Стефка 
Спасова“ в Сливен.

Второто издание на 
турнира по спортна ак-
робатика се проведе в 
края на м. юни. Посветен 
е на голямата сливенска 
състезателка и треньор 
Стефка Спасова, първия 
световен шампион по 
акробатика заедно с Ка-
линка Лечева в Москва 
през 1974 г. Тази година в 

надпреварата участваха 
отбори от Турция, Гърция 
и 12 клуба от България. 
Айтоските момчета се 
представиха блестящо 

и за пореден път доказа-
ха, че имат запазено 
място в челото на кла-
сирането.

НП

Поредна шампионска титла 
за четворката на „Ейнджълс“

И малко кънтри                ФОТО: НЧ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ 1869“ - АЙТОС

Мая Христова и нейните момичета
Грациите от „Ариел“

ГОЛОЕТУР САФАРИ КАРНОБАТ ЕООД 
Ул.“Алекси Нейчев”16, GSM: 0888 688 407
e-mail: goloetur_safary@abv.bg

РЕЗЕРВАЦИИ ЗА ВСИЧКИ БАЛНЕОЛОЖКИ КУРОРТИ В СТРАНАТА, В Т.Ч. ПРОГРАМА НОИ; 
ПЕТ, СЕДЕМ И ДЕСЕТДНЕВНИ ПАКЕТИ С МЕДИЦИНСКИ ПРОЦЕДУРИ;

САМОЛЕТНИ БИЛЕТИ ЗА ЦЯЛ СВЯТ.
ЕКСКУРЗИИ:
1. Тридневна екскурзия: Истанбул  с посещение „Църквата на първо число“
Дата: 30.08.2024   цена: 235 лв.
2. Двудневна екскурзия: Карнобат, Копривщица, Казанлък, Клисура, Панагюрище, 
Пловдив, Карнобат дата: 27.07.2024   цена: 140 лв.
3. Двудневна екскурзия: Кърджали, Златоград дата: 21.09.2024  цена: 140 лв.
4. Празник на възрастните хора: 01.10.2024 ресторант „Савой“, 12.00ч. на обяд 
Цена: 29 лв. / меню + dj/
5. Тридневна екскурзия: Чанаккале, Кешан (2 нощ. със закуски и вечери)  
Дата: 25.10.2024   цена: 199 лв.
6. Еднодневна екскурзия: Карнобат, Бургас, с. Ясна поляна, Малко Търново, Лозенград, 
Петрова нива, Бургас, Карнобат  дата: 17.08.2024  цена: 40 лв. 
7. Двудневна екскурзия: посещение на Коледния базар в Букурещ - Карнобат, Шумен, 
Русе, Букурещ, Карнобат   дата: 07.12.2024  цена: 140 лв. 
8. Предколеден круиз по Дунав: Карнобат, Виена, Братислава, Дюрнщайн, Мелк, Линц, 
Виена  -  8 дни / 5 нощувки  дата 12.12.2024 / 19.12.2024 цена: 1550 лв.

На почетната стълбичка в Сливен  ФОТО: КСА „ЕЙНДЖЪЛС“
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Семейство фермери налага иновации в земеделието 

Годината 2024 е юбилейна 
за семейството на инж. 
Дарина Ташкова в много 

посоки – 20-годишен юбилей 
празнува „Агродар България“ 
ЕООД, 30 години навършва 
големият син инж. Никола 
Николов, 60-годишен юбилей 
чества и съпругът инж. 
Валентин Георгиев. И още – 
инж. Ташкова и по-малкият 
син инж. Нейко Николов ще 
бъдат подкрепящи тази 
юбилейна инициатива с 
междинни лични юбилеи през 
2026 година. Но не изненад-
ващо многото юбилеи са 
поводът да навестим аграр-
ното семейство по време на 
жътва. Причината е нацио-
налното признание за за-
дружната общност от че-
тиримата агроексперти на 
фамилията, които успешно 
са обвързали науката с тра-
диционните и съвременните 
практики в земеделието.

Инж. Дарина Ташкова е 
родена на 26.06.1966 година. 
Възпитаник е на ТУ "Ангел 
Кънчев“ - Русе, специализи-
рала "Бизнес и мениджмънт" 
в УНСС-София. Ташкова за-
вършва с отличен успех  и 
изключително трудната за 
времето специалност на 
Аграрния университет в 
Пловдив "Селекция и семеп-
роизводство", под ръковод-
ството на проф. Невенка 
Ганушева. Днес, заедно със 
сина си инж. Никола Николов 
е управител на "Агродар 
България" ЕООД – гр. Айтос. 

От самото начало на ка-
риерата си в земеделието, 
инж. Ташкова е фен на идея-
та – наука и земеделие ведно. 
От години изпитва на поле-
тата на фирмата български 
сортове пшеница и ечемик. 
Не се уморява да работи с 
институти и браншови 
организации, все с идеята 

земеделието да търси пъ-
тища за сближаване с наука-
та. 

Не са много земеделските 
производители в страната, 
които рискуват и експери-
ментират. В „Агродар Бъл-
гария“ това е многогодишна 
практика. От три години на 
полетата на фирмата се сее 
сортът "Гизда". Тази година 
се изпитва и сорт "Блан". 
Въвеждат се нови технологии, 
стопанството се дигитали-
зира изцяло, благодарение на 
знанията, новаторските 
търсения и амбициите на 
инж. Никола Николов. При-
носът му в дигитализацията 
на земеделието е високо 
оценен от професионалисти-
те на Фондация „Еврика“, 
която му присъди  най-висо-
кото отличие – награда "Млад 
фермер на България“ за 2023 
год.

Малкият син на фамили-
ята инж. Нейко Николов 
също е възпитаник на ТУ 
"Ангел Кънчев" - Русе, про-
фили бакалавър "Аграрно 
инженерство" и магистър 
"Биологично земеделие". В 
момента защитава докто-

рантура в същия университет 
и прилага иновативни тех-
ники в зеленчукопроизвод-
ството.

Доайен на фамилията е 
инж. Валентин Георгиев. Не 
се изненадвайте – той също 
е възпитаник на универси-
тета в Русе, специалност 
"Механизация на селското 
стопанство". Георгиев е 
лидерът с най-голям прак-
тически опит, който спо-
деля със съпругата и сино-
вете си. Роден е в Айтос. 
Завършил с отличен успех 
Спортното училище „Юрий 
Гагарин" в Бургас. Има ква-

лификации в УНСС София. 
Инж. Валентин Георгиев е 
бивш дългогодишен управи-
тел на селскостопанска 
структура.

Съдбата среща Георгиев 
и Ташкова, за да сътвори 
един уникален тандем – той 
традиционалист с много 
знания и успешна практика, 
тя – новатор, който не се 
плаши от експериментите. 
Инж. Дарина Ташкова има 
стаж и в елитни финансови 
структури и организации. 
Отличник на випуска е и 
магистър по Европейски 
проекти и програми към 

УНСС София. После, с твър-
дото убеждение, че в селско-
то стопанство е необходим 
нов подход, започва работа 
като управител на "Агродар 
България "ЕООД.

Инициативната дама 
прави отличен избор и опоз-
навайки в тънкости сферата, 
става един от основните 
критици в различните аспе-
кти на земеделието. Опит 
черпи от Унгарската асоци-
ация на фермерите – една от 
водещите организации в 
Европа, с която поддържа 
професионални връзки. Упо-
рита работа и иновации, и 
айтоското стопанство като 
образцово е предпочитано за 
посещение от различни меж-
дународни земеделски орга-
низации. От техния опит и 
нововъведения се интересуват 
и водещи земеделски фирми 
в страната.

Инж. Ташкова работи 
основно с ИРГР – Садово, ана-
лизира резултатите и нала-
га извода, че сортовете им, 
като показатели, се добли-
жават най-много до обста-
новката и климатичните 
промени на терените на 
фирмата. Ташкова първа се 
заема и с промени в сортове-
те и сеитбообращението – 
прави технология на сорт 
"Гизда" като през 2021 годи-
на в полетата на фирмата 
е реализиран рекорден добив 
от 1142 кг/дка, при минимал-
но торене и максимално 
щадяща растителна защита. 
В резултат на добрия опит, 
сорт "Гизда" е вече любим на 
фирмата. В момента изпит-
ват сорт "Блан", показал в 
полето добив от 950 кг/дка 

в опитен блок с минимално 
прилагани РЗМ и максимално 
щадящи практики.

Достоен последовател на 
иновациите е синът инж. 
Никола Николов, който днес 
споделя управлението на 
фирмата с майка си. Макар 
и отскоро в бранша, колеги-
те му го наричат „човека 
дигитализация на земедели-
ето“. Сочат го за пример за 
успешното прилагане на 
иновациите в агрофирмата. 
Николов разбива клишетата 
на традиционното земеделие 
с интелект, научни знания 
и с широки IT познания. И 
доказва, че за бранша най-
удачна в момента е практи-
ката институт-земеделец. 
И че земеделие, което не се 
развива успоредно с високи-
те технологии, морално 
остарява.

Младият мъж с търсаче-
ски дух непрекъснато при-
лага нови и нови структури 
и пробва иновативни вари-
анти, които сам създава. Но 
не е сам в обсъждането и 
прилагането им – до него са 
родителите и брат му, а 
целта е максимално цифро-
визиране на нелекия земе-
делски труд.

Семейството е като сра-
ботен научен колектив от 
доказани експерти. Инж. 
Нейко Николов съвместно с 
Техническия университет в 
Русе, и като негов възпита-
ник и докторант, в момента 
е автор на редица статии в 
международни списания и 
автор на иновативна тех-
нология за производство на 
разсад от зеленчукови кул-
тури в минимално работно 
пространство с максимална 
цифровизация. Единствени-
ят докторант, чиито ста-
тии са публикувани в меж-
дународни издания

И съвсем логично, фирма-
та на фамилията от експер-
ти, която нонстоп прилага 
иновации в земеделието, е 
сред водещите в страната. 
Вече 20 години работи в пет 
землища на община Айтос, 
сега влиза в шесто, и не спи-
ра да търси модерните 
форми и начини, за да упра-
влява максимално добре едно 
много успешно земеделско 
стопанство.

НП

„Неравноделната душа“ 
е дебютният 

пълнометражен филм на 
айтозлийката 

София Стойчева

„Филмът, който всеки 
българин трябва да гледа“. 
С това заглавие столични 
медии обявиха режисьорския 
дебют на айтозлийката 
София Стойчева – пълномет-
ражния документален филм 
„Неравноделната душа“. 

Премиерата на филма беше 
в София през март 2024 г., 
лентата вече тръгна по 
фестивали в чужбина.

Всичко започва с поредица 
от репортажи на Стойчева 
в Нова тв. Героите са от цял 
свят, общото е интересът 
им към българския фолклор, 
към традициите и народни-
те танци. Повечето нямат 
родови връзки с България, но 
създават фолклорни съста-
ви, изучават шевици и стъп-

ки, събират народни песни и 
носии. Филмът отговаря на 
въпроса какво привлича хо-
рата от най-богатите дър-
жави в света към една малка 
и бедна източноевропейска 
страна? Какво откриват тук, 
когато в същото време мно-
го от българите емигрират 
в чужбина? 

Стойчева е сценарист и 
режисьор на филма. Среща се 
с хора от различни точки на 
света и различни поколения, 

които се докосват до живата 
ни фолклорна традиция. 
Традиция, която в техните 
страни отдавна се е загубила. 
И въпреки че неравноделният 
такт е труден за тях, с мно-
го желание се посвещават на 
българските танци в орга-
низирани фолклорни съста-
ви, които съществуват от 
десетилетия.

София Стойчева е родена 
в Айтос, Завършила телеви-
зионна журналистика в СУ 

„Св. Климент Охридски” и 
специализира с магистърска 
степен „Българска филология“. 
Специализира „Кинорежисура“ 
в НАТФИЗ „Кръстьо Сарафов“ 
с курсов ръководител проф. 
Георги Дюлгеров. „Неравно-
делната душа“ е дебютният 
ѝ пълнометражен филм. 
Оценката на критиците е, 
че филмът е сред най-стой-
ностните документални 
ленти, снимани у нас през 
последните години.

НП

Филмът, който всеки българин трябва да гледа

София Стойчева
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

На тържест-
вена вечеря на 
Сдружение на 

зърнопроиз-
водителите 

„Маркели“, на 
което инж. 

Никола Николов 
е член на УС

Инж. Никола Николов на посещение в „Агротехника“
Посещение на учени от ИРГР – Садово, с които фирмата си 
партнира от три години       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Инж. Дарина Ташкова не се уморява да експериментира Инж. Николов нонстоп следи качеството на зърнените култури



Банда „Пазара” с бас „Рикенбекер” от пазара
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ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

„Има хора, които ходят 
за риба, други – на лов. Ние 
се събираме да свирим“. Така 
Иван Иванов обяснява поя-
вата на музикалната фор-
мация с нестандартното 
име „Пазара“. „Кръстихме я 
така, защото през септем-
ври м.г., купих от пазара 
първата соло китара, после 
– и бас китара „Рикенбекер“. 
И първите усилватели са 
от пазара“, разказва Иван. 

Стегнали случайно попад-
нали им стари барабани, 
повикал Златко, после Дидо, 
дошли Ицо и Тишо. „Засега 
съставът е от петима. 
Надявам се, скоро и певица 
да се появи“, усмихва се за-
гадъчно вокалистът.

Като всяка банда и „Па-
зара“ си има визитна кар-
тичка – „Уиски в буркан“ на 
Thin Lizzy, с текст, написан 
от Иван. Репертоарът е 
основно от евъргрийни, рок, 
класически балади и малко 
сръбско. „Най-общо, това са 
песните на нашата младост. 
И нови имаме, разбира се. Не 
имитираме никого – просто 
свирим песни на „Диана екс-
прес“, на „Тангра“, даже 
имаме песен на Братя Арги-
рови и дует „Мания“. Свирим 
и песни на Георги Минчев. 
Взимаме по една-две песни 
от различни групи и изпъл-
нители – това, което ни 
харесва“, казва още Иванов. 
И не крие желанието на 
групата да направи свои си 
песни, но „времето ще пока-
же“, защото е „много труд-
но да създадеш група, че и 
свой репертоар“. Засега им 
стига, че имат мечтаното 
хоби – музиката. Едно жела-
ние, назрявало с десетилетия. 
„Като ученик съм свирил на 
бас и ритъм китара в уче-
нически банди. Бил съм вокал, 
участвали сме във фести-
вали – за ученически, за по-
литически песни. Имаше ги 
навремето“, спомня си Иван. 
А ние го питаме – как се на-
виха другите от групата?! 
„Оказа се, че съмишленици 

се намират трудно, но мал-
кото ентусиасти охотно 
прегърнаха идеята, защото 
живата музика е магия. Нещо 
съвсем различно от това, 
което слушаш по радиото, 
на телефона и т.н. Защото 
живата музика е събитие, 
което се случва пред сети-
вата ти“, казва фронтменът. 

Нямат амбицията да са 
велики музиканти, които 
правят студийни записи или 
събират хиляди по площа-
дите. „Ние свирим за нас си, 
забавляваме се.“ Но пък имат 
идея – ако нещата вървят 
добре, наесен ще направят 
едно юбилейно събитие – за 

набор 1964, защото всички 
в бандата са горе-долу 
връстници. Но това е все 
още само добра идея.

„Доколкото зная, първи-
те „Славееви нощи“ са запо-
чнали в парка с музикални 
банди като нашата. Било е 
просто един музикален 
празник. Защо след време да 
не направим на откритата 
сцена едно рок събитие като 
поканим и други банди?!“, 
мечтае Иван, който освен 
всичко друго, е и основният 
финансов двигател на гру-
пата. Ако пък читалището 
реши да ги покани на юбилея 
си през ноември т.г. – кате-

горични са – няма как да 
откажат. 

От създаването си през 
миналата есен досега, бан-
дата има само едно „офици-
ално“ участие на 17 февруа-
ри, на юбилея на създателя 
си. „Направихме 12 парчета, 
беше си цял концерт“, дово-
лен от дебюта е фронтме-
нът.

„Момчетата“ репетират 
всяка сряда в малко помеще-
ние във фирмата на Иван. 
Без претенции – просто 
разпускат. С бас китарата 
е Иван, на соло китарата – 
Тишо, китарист е и Гошо, 
Янко е барабанистът, Дидо 

е на клавира. Златко също е 
част от групата, която е 
отворена за приятели, му-
зиканти, партньори, съмиш-
леници. 

Като ентусиазирани 
тийнейджъри са с песните, 
с които са пораснали, ерге-
нували. „Те са още актуални, 
например „Влюбено сърце“ 
на „Диана Експрес“ или „Цин-
гарела“. Има песни, които 
не остаряват и които ни 
карат да се чувстваме мла-
ди и особено енергични. Не 
може да се разкаже, трябва 
да се преживее…“, усмихва се 
Иван. 

Сега предстои закупува-

нето на уредби, оборудване. 
Опитват се да правят не-
щата прилично. Вече разби-
рат колко важен е всеки 
детайл, разбират, че тряб-
ва да се надгражда. „Кротко 
и без претенции вървим 
напред – какво ни очаква? 
Никой не знае – сега, в сво-
бодното си време създаваме 
живата музика, която оби-
чаме“, лаконично и точно 
Иван Иванов формулира 
претенциите, или по-точно 
липсата на претенции, на 
най-новата и засега един-
ствена айтоска музикална 
група – „Пазара“.

НП

Представят Айтос и 
България на Dance World 

Cup 2024

Десет хиляди от най-
добрите световни млади 
танцьори от 54 държави 
се събраха заедно в Прага, 
Чехия. След церемонията 
по откриването на све-
товните финали на Dance 
World Cup 2024, започна 
надпреварата, обединя-
вайки култури и разбивай-
ки границите чрез универ-
салния език на танца. 

В това невероятно из-
живяване 27 деца, възпи-
таници на ръководителя 
на Танцово училище „Тиа-
ра“ Златина Колева, пред-
ставят Айтос и България. 
В началото на седмицата 
приключи участието на 

най-малките – категория 
„Мини“, деца до 9 г. „Те са 
нашите малки герои, някои 

от тях навършиха 6 годи-
ни ден преди да се качат 
на сцената. Бяха страхот-

ни“, съобщава от Прага 
Колева. На сцената на Dance 
World Cup 2024 първи се 

изявиха момчетата от 
„Матрицата“ и грациоз-
ните „самурайки“. Светов-

ната денс надпревара 
продължава до 9 юли.

НП

Децата на „Тиара“ сред най-добрите световни млади танцьори в Прага

„Матрицата“ „Самураи“             ФОТО: DANCE WORLD CUP 2024

С легендарния 
бас „Рикенбе-

кер“
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

След първото 
участие

Репетиция Със Златко и гост барабанист Савата от Бургас
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октор Делева, какво про-
вокира интереса ви към 
темата за бежанците, 
за да се стигне до напис-
ването на книга, свърза-
на с тяхната съдба?

– Научният интерес 
относно бежанското 
движение към България 
от началото на XX век е 
непрекъснат още от вре-
мето на самите истори-
чески събития и продъл-
жава към настоящия 
момент. Това движение 
има многостранно отра-
жение върху историческо-
то развитие на страната 
ни и не спира да предиз-
виква различни въпроси, 
някои от които все още 
очакват своите отговори. 
Този тип проучвания 
притежават изключи-
телно голям научноизсле-
дователски заряд и поз-
воляват от една страна 
да се установят регио-
налните специфики на 
разглежданите процеси, 

а от друга – да се определи 
тяхното място и роля в 
общото историческо 
развитие на страната ни. 
В този контекст проуч-
ването на източнотра-
кийските бежанци, уста-
новили се в Бургаска област 
през периода 1913 – 1925 г., 
особеностите и специфи-
ките на този процес, са 
основен обект на книгата, 
над която работих. Като 
се има предвид, че значи-
телно влияние върху из-
следваните процеси има 
развоят на българо-тур-
ските отношения, тях-
ната роля – като предпос-
тавка за зараждането на 
проучваните движения 
също е детайлно разгле-
дана в настоящата моно-
графия.

Непосредствен повод 
за засилване на интереса 
ми към въпросната те-
матика беше разработ-
ването на проект на РИМ 
– Бургас през 2016 г., съв-
местно с колегите от 
отдел „Етнография“, 
озаглавен „Българските 
бежанци в нашата памет“, 
посветен на годишнина 
от т. нар. Бежански заем 
от 1926 г. Основната идея 
– да бъде представена пред 
публика богатата колек-
ция от традиционни об-
лекла, която Етнограф-
ският музей притежава, 
беше съпроводена от 
изследване на непублику-
вани документи относно 

бежанските движения в 
Бургаски регион в отдел 
„Държавен архив“ – Бургас 
и Регионална библиотека, 
проведени бяха теренни 
проучвания, на базата на 
които беше издаден ка-
талог, на същата тема-
тика беше организирана 
национална конференция, 
научните материали от 
която бяха публикувани 
в сборник. През 2020 г. 
реших да се включа в док-
торска програма на Шу-
менски университет 
„Епископ Константин 
Преславски“ и през март 
тази година защитих 
успешно дисертация на 
тема „Бежанският въпрос 
в българо-турските от-
ношения и установяване-
то на източнотракийски 
бежанци в България през 
периода 1913 – 1925 г.“, 
която по същество пред-
ставлява новоиздадената 
едноименна монография.

– Имаше ли за вас изне-
нади в резултатите от 
проучванията Ви?

– Ще посоча само един 
от впечатляващите ре-
зултати от проучвания-
та ми. При разглеждане 
на съотношението меж-
ду броя на планираните 
нови поселения за наста-
няване на бежанци в стра-
ната – 25, и реално изгра-
дените в Бургаска област 
– 18, се установи, че 72% 
от този тип селища се 
намират на територията 

на разглежданото гео-
графско пространство, 
т.е. Бургас и неговия хин-
терланд. Това са: 1) Ахрен-
лий; 2) Баатарла; 3) Гьок-
тепе (м. Махмукево); 4) 
Джанкардаш; 5) Ембелец; 
6) Искра; 7) Карабаир; 8) 
Кафка; 9) Константиново; 
10) Лесково; 11) Лисово; 12) 
Папарус; 13) Пясъци; 14) 
Равадиново; 15) Силистар 
(между селата Каланджа 
и Резово); 16) Стоилово 
(м. Старият чифлик); 17) 
Урузово; 18) Якезлий.

– Кои са фактите, из-
пъкнали в резултат на 
вашите изследвания, 
които правят най-силно 
впечатление?

– Важно е да се подчертае, 
че резултатите от ана-
лиза на изследваните 
показатели за ситуация-
та в Бургаско и направе-
н и т е  к о н с т а т а ц и и , 
свързани със същността 
и спецификите на бежан-
ското движение в региона, 
позволяват обобщените 
данни за него да имат 
общовалидна стойност 
при систематизиране на 
общите закономерности 
на миграционните проце-
си в България в периода 
1913 – 1925 г. С други думи 
достигнатите изводи 
относно бежанските 
процеси в Бургаски регион 
имат общонационална 
валидност, тъй като тук, 
в разглежданата тери-
тория, поредицата от 

свързани промени, които 
предизвикват бежански-
те движения са особено 
интензивни в количест-
вено отношение и крас-
норечиви като въздейст-
вие.

– Какви са научните 
приноси на Вашата мо-
нография?

– Приносите на пред-
ставеното изследване са 
няколко: обобщена и сис-
тематизирана е същест-
вена част от наличния 
изворов материал по 
проблема; обработена е 
пространна библиография 
и са допълнени изследова-
телските постижения по 
разработената темати-
ка. На тази основа аргу-
ментирано се формулират 
нови тези и постановки. 
Проучването, което стои 
в основата на монографи-
ята обогатява цялостна-
та представа за истори-
ческото развитие на 
нашите територии. Съ-
щевременно като изясня-
ва процес, засегнал огромни 
групи хора по целия Бал-
кански полуостров, на-
стоящото изследване 
излиза от националните 
рамки и позволява по-пъл-
но разкриване на същност-
та и последствията в 
общобалкански мащаб.

– Какво е в днешно вре-
ме да се занимаваш с на-
ука?

– Изследователите, 
хората, които се занима-

ват с научни изследвания, 
са относително самотни 
в това, което правят. За 
да бъдат прецизни в ра-
ботата си, се налага да се 
съсредоточат и в голяма 
степен изолират от оно-
ва, което се случва около 
тях, лишават се от „сла-
достта да не правиш 
нищо“, невинаги намират 
хора със сродни на техни-
те интереси, с които да 
обменят идеи и прозрения... 
Въпреки това вярвам, че 
тъкмо вървенето по пъ-
тя на познанието осмис-
ля съществуването или 
поне за мен е така.

„
Проучването, 
което стои в 
основата на 
монографията 
обогатява 
цялостната 
представа за 
историческото 
развитие 
на нашите 
територии

Д-Р ИВАНКА 
ДЕЛЕВА
ФОТО: ТАТЯНА 
БАЙКУШЕВА

 Д-р Иванка Делева е музеен и научен 
работник, автор на научни и научнопо-
пулярни трудове. 
 През 1999 г. завършва ВТУ „Св. св. Кирил 
и Методий“, специалност „История и 
география“. 
 Музеен работник от 25 години, от 2015 
г. е главен уредник на отдел „История“, а 
понастоящем и зам.-директор на 
Регионален исторически музей – Бургас. 
Основни дейности в това направление са 
издирване, опазване, проучване и 
популяризиране на културното наслед-
ство на Бургас и региона. 
 В периода 2020 – 2024 година е докто-
рант в ШУ „Епископ Константин 
Преславски“ в докторска програма „Нова 
и най-нова обща история (История на 
Балканските народи), а през март 2024 
година защитава докторска дисертация. 

 Основните области на научните ѝ 
интереси са проучване на историческо-
то минало на гр. Бургас и региона през 
епохата на Възраждането и Новото 
време (XVIII – нач. на XX век), с особен 
интерес към установяването на 
източнотракийските бежанци в 
България и Бургаски регион след 1913 г., 
както и в областта на иконописното и 
църковно изкуство от същия период. 
 Д-р Иванка Делева е автор на моногра-
фията със заглавие „Бежанският въпрос 
в българо-турските отношения и 
установяването на източнотракийски 
бежанци в България през периода 1913 
– 1925 г. (по примера на Бургаска об-
ласт)“, която ще бъде представена на  
11 юли 2024 г. (четвъртък), от 18.00 часа 
в Етнографския музей на ул. „Славянска“ 
69 в Бургас. 

Д

Хората, които се занимават  
с научни изследвания са относително 
самотни в това, което правят

Д-р Иванка Делева:

ТАТЯНА БАЙКУШЕВА

ИНТЕРВЮ



ДОНА МИТЕВА

Той е човек, на когото 
не му се налага да избира 
между самолетите и пти-
ците. Напротив, открива 
общото между тях. На-
слаждава им се и им се 
отдава по един неповторим 
начин, като едните пре-
връща в професия, а дру-
гите в хоби. При едните 
работи – напрегнато и 
всеотдайно, а при другите 
си почива. За зам.-дирек-
тора на Летище Бургас 
Драгомир Георгиев само-
летите и птиците са 
истинска страст. 

Работата

За работата си и това 
как е станал част от го-
лемия екипаж на най-слън-
чевото летище на Балка-
н и т е  п р и з н а в а ,  ч е  е 
станало случайно:

„Бях завършил АЕГ „Гео 
Милев“ в Бургас, и приклю-
чил с казармата. По онова 
време тя беше с продъл-
жителност 1,5 години. В 
един слънчев следобед с 
един мой много близък 
приятел философствахме 
за бъдещето. Майка му – да 
почива в мир – ни изслуша 
няколко минути, че като 
ни подбра с пръчката … 
(шегувам се!). Жената ни 
обърна внимание, че кан-
дидатстването в универ-
ситет е добра посока, но 
че това не ни пречи да си 
потърсим работа. Вече 
бяхме в такава възраст, в 
която бе време да си съз-
даваме трудови навици и 
да бъдем полезни за себе 
си и за останалите. 

Беше началото на лет-
ния туристически сезон 

и решихме да си търсим 
работа по курортите 
около Бургас. Тогава няма-
ше електронни сайтове с 
обяви за работа и най-до-
брата възможност беше 
да потърсим нещо на 
място. 

Планът ни бе първо да 
пробваме в посока Север, 
а след това в посока Юг от 
Бургас. На следващия ден 
се качихме на автобус от 
Бургас до Сарафово и пър-
вата ни точка от плана 
беше Летище Бургас. 

Оказа се, че през същия 
този ден бяха закачили 
обявите за свободни ра-
ботни позиции на летище-
то. Най-много ни допадна 
позицията товаро-разто-
варач на багаж, защото не 
знаехме нищо или почти 
нищо за другите позиции. 

Върнахме се в Бургас, 
написахме по една молба 
за товаро-разтоварачи, 
автобиография, приложи-
хме също диплома за за-
вършено средно образова-
ние и отидохме отново до 
летището да си подадем 
документите в канцела-
рията на „Личен състав“. 
Началникът на „Личен 
състав“ прочете автоби-
ографиите ни. Допадна му, 
че бяхме завършили ан-
глийска гимназия, попита 
за шофьорска книжка и 
като разбра, че аз имах 
такава, ме върна да си 
попълня още една молба 
за друга длъжност. Тър-
сели хора, които да осъ-
ществяват връзка между 
екипажа на самолета и 
всички останали, които 
участват в обслужването 
на полета. Придвижване-
то до и от самолета се 
извършва с автомобил и 
затова бе необходима шо-

фьорската книжка. Моят 
приятел нямаше шофьор-
ска книжка и затова не му 
предложи да си подаде 
молба за другата длъжност 
на координатора. След 
това ми се обадиха за ин-
тервю и… оттогава, до 
тази първа точка от нашия 
план пътувам всеки ден за 
работа вече 29 години. 
Авиацията стана нераз-
делна част от моя живот“, 
разказва Георгиев, подчер-
тавайки, че Летище Бургас 
му е дало страшно много 
– работа на международно 
ниво, защото правилата 
на авиацията са едни и 
същи за всички летища по 
света, много приятелства 
и познанства, а и семейство.

 Доказателство за то-
ва, че

около самолетите 
се върти животът 

на Драгомир

е и фактът, че на бурга-
ското летище се е запоз-
нал и със съпругата си и 
са се оженили. 

„Децата си пробвах да 
ги привлека към авиацията, 
но всеки човек има свой си 
път на развитие. Уважавам 
различния избор. Ще се 
радвам, ако някой ден в 
бъдеще се насочат към 
авиацията, но най-много 
се радвам, когато сбъдват 
собствените си желания 
и мечти“, казва зам.-ди-
ректорът по повод пла-
новете на наследниците.

Като адреналин му 
действа всеки работен ден 
в натоварените летни 
месеци, когато работата 
е много:

„Не усещам как бързо 
минава времето през ля-
тото. Има много работа 
и много предизвикателства, 
с които всички ние от 
екипа на Летище Бургас 
трябва да се справим и в 
такава динамична обста-
новка наистина не се усеща 
как минава времето“, 
казва той. 

Всеки летен сезон го 
зарежда позитивно заради 
това, че много млади и 
енергични хора се присъе-
диняват към екипа. Има 
много емоции, положите-
лен заряд, усмивки, прия-
телства – стари и нови, 
незабравими моменти. 

„Всеки един летен сезон 
пишем история. Добавяме 
стойност към нашето 
Летище Бургас всяка една 
година“, заключава Геор-
гиев.

Хобито

На пръв поглед излиза, 
че цялата страст и енер-
гия, която има, е посвете-
на изцяло на обслужването 
на самолетите. Но тези, 
които познават отблизо 
Драгомир, са наясно, че има 
и друга страст – тя също 
е свързана с въздуха. Това 
са птиците. 

Птиците, животните, 
природата са негова страст 
още от ранни детски го-
дини, която във времето, 
поради други интереси 
през младежките му годи-
ни е оставил на втори план. 

„Настъпват моменти 
в живота, когато човек 
има нужда да даде висок 
приоритет и на неща, 
които много силно е харес-
вал в ранните си години и 
не е намерил време и усло-
вия да развие. Неща, които 
тлеят в душата за цял 
живот, в положителния 
смисъл. Замислих се един 
ден, че освен самолетите 
има и друго, което много 
харесвам и реших да пос-
ветя достатъчно време 
на природата. Дано успея 
дълги години да го правя. 

Бургас е заобиколен от 
водоеми, много привлека-
телни и различни един от 
друг – яз. „Мандра“, ез. Вая, 
Атанасовско езеро. Всяко 
от тях предлага уникална 
среда за живот на дивия 
свят и трябва да бъдат 
съхранени в неповторима-
та си цялост. Много голям 
брой птици ползват тези 
водоеми за отглеждане на 
поколение както и почив-
ка и събиране на сили по 
пътя си от Север на Юг и 
обратно по време на миг-
рация (пролетна и есенна). 
В зависимост от сезона 

повечето от тях са в раз-
лично оперение и са изклю-
чително атрактивни. 
Много обичам да ги снимам. 

Птиците ме 
привличат като 

магнит

Самолетите също ми 
харесват, но за да снимам 
самолети, трябва да от-
деля време за това. Пред-
почитам свободното си 
време да го прекарвам със 
семейството си, а също и 
сред природата. Търся 
добър баланс на работно 
време – свободно време. 
Това е причината, поради 
която не снимам самолети“, 
разкрива предпочитани-
ята си за хобито Георгиев.

Снимките в природата 
са деликатно нещо, не е 
като да накараш булката 
да целуне младоженеца или 
пък да снимаш футболен 
мач. Обектите са страх-
ливи и непредсказуеми. В 
това е и голямата тръпка. 
Има правила, които не 
трябва да се нарушават. 
Добрата снимка е съвкуп-
ност от много неща:

„За да се получи добра 
снимка, трябва да се изучи 
обекта, трябва той да се 
познава. При птиците 
разнообразието е много 
голямо и е необходимо 
време за наблюдения, за да 
се запознаеш с навиците 
им и да усетиш поведение-
то в различни ситуации. 
Основно правило в този 
вид фотография е, че е 
погрешно да се преследва 
обекта, за да се направи 
снимка на всяка цена. 

Ако случайно срещна 
птици, които са в процес 
на гнездене, мътят яйца 
или пък отглеждат малки 
– моментално се отдале-
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За птиците и самолетите 
Драгомир Георгиев – зам.-директор на Летище Бургас  

разказва за страстта си да снима в природата

В плаващо 
укритие

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

В заснежената 
гора
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

На работа, в компанията на любими модели



чавам, за да не ги обезпокоя 
в тези критични за съ-
ществуването им периоди. 
Не желая косвено да им 
нанеса някаква вреда – мо-
же да изоставят малките 
си или пък яйцата, ако 
преценят, че не е безопас-
но. 

Единствено си позволя-
вам да снимам, ако някои 
видове птици решат, че е 
безопасно да ме доближат 
с малките си. Случвало ми 
се е например с Голям гму-
рец, но съм бил скрит под 
камуфлажно наметало. 
Дори и тогава го правя с 
повишено внимание и без 
обезпокояващи движения.

Придържам се строго 
към етичните норми при 
снимането на диви живот-
ни. От собствен опит 
мога да кажа, че първите 
няколко пъти, в които се 
пробвах да снимам птици, 
не успях да направя нито 
една прилична снимка, 
защото не знаех как да се 
скрия и как да се държа, 
така че да не обезпокоя 
обекта. При тези първи 
снимки винаги хващах в 
кадър само отлитащи 
надалеч от мен птици. 

Трябваше да променя 
нещо в себе си и в поведе-

нието си. За да се направи 
хубава снимка, трябва 
птицата да не подозира, 
че си там или поне да не е 
разтревожена от това, 
което вижда, да не те 
възприема като опасност. 
Тогава, когато обектът 
на снимане е спокоен, може 
да се насладиш на красо-
тата, която ще ти пока-
же – красота, изразена в 
интересно поведение и 
най-причудливи пози. Ако 
обезпокоиш птицата/
животното, никога няма 
да видиш тази красота“, 
разкрива тайните на до-
пира с живата природа 
фотографа.

В семейството на Дра-
го има още един ловец на 
красота с фотоапарат и 
това е съпругата му.

Тя снима продуктова, 
кулинарна, пейзажна фо-
тография и други. Много 
неща за фотографията 
той е научил от нея – ос-
новно в обработката на 
снимки, композиция и т.н. 

„Често кръстосваме 
шпаги, когато всеки от 
нас коментира гледната 
си точка за конкретен 
кадър, но това са градивни 
спорове и изключително 
много помагат за избис-

тряне на концепцията. 
Душичка ми е тя“, разказ-
ва за споровете в семей-
ството, които са свърза-
ни със снимането.

До миналия летен сезон 
на бургаското летище 
имаше и още един почита-
тел на фотографията – 
вече бившият директор 
Георги Чипилски, който 
вече е пенсионер. „Ооо и с 
него дълго сме говорили 
на тема фотография. 
Неговата страст е снима-
нето на морето, вълните, 
сърф и кайт пируетите. 
Много информация и при-
ятни емоции сме споделя-
ли в разговорите си. Давал 
ми е доста фотографски 
и други съвети. Страхотен 
човек“,  признава Георгиев.

Фотографите са малко 
нещо като рибарите. Те 
имат истории, които носят 
в себе си много колорит, 
хумор, неочакван край и 
разбира се, настроение. 
Моля Драго да разкаже за 
най-трудните си снимки.

„Най-трудните ми сним-
ки са от плаващо укритие, 
защото първо е трудна 
изработката на едно та-
кова укритие. Продават 
се и готови, но не ми пасват 
добре на условията при 

които снимам – много 
плитки води от 5-10 см и 
доста тиня по дъното. 
Трудно е пренасянето на 
укритието до мястото за 
снимане, до дивото „фо-
тостудио“, защото не 
може да се стигне дотам 
с автомобил. Трудно се 
пренася през обрасли с 
растителност терени 
между храсти, клони, 
тръстики. И не на послед-
но място трябва много да 
се внимава как се борави с 
фототехниката – фото-
апаратът и обективът 
трябва да се пазят от 
вода и кал“, разказва той 
за неволите, които чест    
о предхождат една краси-
ва снимка.

От трудностите да 
лежиш в кал, покрит и да 
не мърдаш минаваме и към 
любимите кадри, с които 
всеки се гордее:

„Доста са ценените от 
мен снимки. Една от лю-
бимите ми е снимката на 
малък горски водобегач в 
един от басейните на 
Атанасовско езеро сред 
приказните цветове на 
растението саликорния 
(расте само в крайбреж-
ните местообитания). За 
съжаление вече втора 

година този басейн не се 
снабдява с вода през лято-
то и растенията там са 
сухи. Когато е засушено 
езерото, няма храна и съ-
ответно няма птици, 
защото нищо не ги при-
влича към мястото. Жал-
ко е, ако не се полагат 
достатъчно усилия за 
добро стопанисване на 
такива чудесни местооби-
тания. А мястото е пре-
красно, просто му трябва 
малко повече грижа от 
страна на нас, хората“, 
намесва и темата за еко-
логията и за това, как ние 
двуногите, стоящи най-
високо в йерархията сред 
природата, сме в дълг.

Говорим си за куриозите 
– а такива неминуемо има 
много, когато си сред при-
родата.

„Доста са куриозите, но 
ще разкажа един по-кратък. 
Отиваме с приятел су-
тринта да снимаме птици 
на Атанасовско езеро. 
Всичко вървеше по план – 
успяхме още по тъмно да 
се покрием с камуфлажите 
на около 10 метра разстоя-
ние един от друг и да заемем 
позиции за снимане. Аз си 
настроих фотоапарата и 
притихнах в очакване 

какво ли ще ми донесе 
утрото и първите слън-
чеви лъчи. По едно време 
усетих, че приятелят ми 
говори нещо разпалено. 
Пита ме дали съм успял да 
хвана интересните пози 
на малките бели чапли, 
които са ловували пред нас 
малки рибки, а на мен ми 
стана толкова смешно, че 
не се сдържах и прихнах. 
Оказа се, че така съм се 
кротнал сутринта, че чак 
съм заспал под наметало-
то и съм проспал тези 
интересни моменти. Нито 
една снимка не успях да 
направя, но се върнах до-
волен – бях на езерото 
сутринта и се слях телом 
и духом с него дори и в 
съня си“, с доза самоирония 
разказва за дрямката си 
фотографът.

През последната година 
Драгомир Георгиев не на-
мира толкова време, кол-
кото му се иска да е сред 
природата и да снима, но 
се е зарекъл да навакса. 

„Дивата фотография 
ми внася прекрасен баланс 
в живота и смятам да 
използвам всяка една въз-
можност, за да я държа 
жива и на все по-високо 
ниво“, зарича се той. 
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в живота на един бургазлия

Една от любимите снимки на Драго – Малък горски водобегач  
в Атанасовско езеро

Голям гмурец в язовир „Мандра“

Лалугер в близост до Изворище

Тръстиков блатар

Фламинго в 
Атанасовско 

езеро
ФОТО: ДРАГОМИР 

ГЕОРГИЕВ

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-611/2.7.2024 г. на 
кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публи-

чен търг с тайно наддаване за продажба на не-
движим имот – ЧОС, а именно: ПИ №10361.501.1 
по КК на с. Велика, с площ от 3276 кв.м., с 
трайно предназначение-урбанизирана, с АЧОС 
№2283/15.1.2024 г.

Начална тръжна цена – 127784 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат 

по-малки от  първоначалната тръжна цена плюс 
10%. 

Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15,00 ч. 
на 19.7.2024г. 

Срок за подаване на предложенията за участие- 

до 16,00 ч. На 22.7.2024г. 
Предложенията за участие се подават в дело-

водството на Община Царево в запечатани и не-
прозрачни пликове, със залепен етикет с наиме-
нованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация –100 лева без 
ДДС и размер на депозит за участие – 12778,40 
лева – 10% от началната тръжна цена, вносим по 
сметка на Община Царево- ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно до 19.7.2024г.

Дата на отваряне на предложенията –23.7.2024г., 
час –10,15 часа, място – заседателната зала на 
3-ти етаж в сградата на Общинска администрация 
Царево.

Оглед на имота ще се извършва по искане на 
кандидата след закупуване на тръжната докумен-
тация, всеки работен ден до датата на провеждане 
на търга.

За контакт: Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-612/2.7.2024 г. на 
кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен 

търг с тайно наддаване за продажба на недвижим 
имот – частна общинска собственост, а именно: 
ПИ №32514.501.39 по КККР на с. Изгрев, с площ 
от 565 кв.м., с трайно предназначение – урбани-
зирана.

Начална тръжна цена – 33335 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат 

по-малки от първоначалната тръжна цена плюс 
10%. 

Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15,00 ч. 
на 19.7.2024г. 

Срок за подаване на предложенията за участие- 

до 16,00 ч. На 22.7.2024г. 
Предложенията за участие се подават в дело-

водството на Община Царево в запечатани и не-
прозрачни пликове, със залепен етикет с наиме-
нованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация – 100 лева без 
ДДС и размер на депозит за участие – 3333,50 
лева – 10% от началната тръжна цена, вносим по 
сметка на Община Царево- ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно до 19.7.2024г.

Дата на отваряне на предложенията – 23.7.2024г., 
час – 10,00 часа, място – заседателната зала на 
3-ти етаж в сградата на Общинска администрация 
Царево.

Оглед на имота ще се извършва по искане на 
кандидата след закупуване на тръжната докумен-
тация, всеки работен ден до датата на провеждане 
на търга.

За контакт: Галина Вълева – тел. 0590550-24



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Започна създаването на 
творбата в чест на цар Иван 
Александър. В творческата 
база на Руси Куртлаков в 
Камено бе даден старт на 
изработката на триметров 
монумент, представляващ 
глава на великия български 
владетел.

Монументът ще бъде 
поставен на входа на средно-
вековния град Русокастро, 
където цар Иван Александър 
лично води армията на Бъл-
гарското царство в победо-
носната битка срещу визан-

тийската войска на 18 юли 
1332 г. Средствата за твор-
бата в размер на около 20 
хиляди лева, са осигурени от 
земеделските производите-
ли от Камено Янчо Проданов 
и Илия Проданов. В резултат 
на този родолюбив акт ще 
бъде изграден монумент – 
триметрова глава на цар 
Иван Александър на крепост-
та Русокастро.

Създаването на монумен-
та има за цел да подчертае 
славните битки на България 
и да утвърди крепостта 
„Русокастро“ като популяр-
на туристическа дестинация, 
която да привлича все пове-
че туристи.

Наред с изграждането на 
монумента предстои създа-
ването и на посетителски 
център в село Русокастро, 

където ще бъдат предста-
вени археологическите арте-
факти, открити на крепост-
та, както и етнографското 
богатство и обичаите на 
община Камено. Това ще поз-
воли на посетителите да се 
запознаят не само с истори-
ческите събития, свързани 
с цар Иван Александър, но и с 
културното наследство на 
региона.

Автори на  проекта са 
Даниел Кънчев и Атанас 
Стоянов.

„Идеята за създаването 
на този паметник е на д-р 
Милен Николов, директор на 
РИМ-Бургас. Благодаря на 
проф. дн. Мария Нейкова – 
областен управител на област 
Бургас, за съдействието, на 
Илия и Янчо Проданови, кои-
то след кратък разговор с 

мен изявиха желание да по-
могнат със средства за съз-
даването на творбата.

Те се отзовават доста 
често и не за първи път да-
ряват средства за различни 
каузи в община Камено. Сър-

дечно благодаря и на Руси 
Куртлаков, който също за 
пореден път подава ръка в 
създаването на нещо хубаво 
за всички граждани и гости 
на общината“, подчерта 
кметът Жельо Вардунски.
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Славни битки. Започна изграждането на паметника на владетеля

Триметров монумент на цар Иван Александър 
ще посреща туристи в Русокастро

Меценатът Руси Куртлаков и областният управител  
проф. Мария Нейкова с проекта                    ФОТО: ОБЩИНА КАМЕНО

Дарителите Янчо Проданов и Илия Проданов
Официалните 
гости при стар-
тирането на 
работата
ФОТО: ОБЩИНА 
КАМЕНО

Авторите Даниел Кънчев и Атанас Стоянов

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Български пощи“ орга-
низира честване на 100-го-
дишншната от откриване 
на ПТТ – Подвис.

Директорът на РУ 
„Югоизточен регион“ Ли-
ляна Драгоева откри съ-
битието, като представи 
кратка история на „Бъл-
гарски пощи“ и развитие-
то им през 145 години. 

Поздрави жителите на 
село Подпис и гостите със 
100-годишнината от от-
криването на ПТТ – Подвис 
и ретроспекция на разви-
тието през годините. 
Поднесе поздравителни 
адреси на служител гише 
ПС – Подвис и бивши дъл-
гогодишни служители.

Местните хора изказаха 
благодарност на служите-
лите в пощенска станция 
Подвис.

1 век отбеляза пощенската станция в Подвис

ИНЖ. НИКОЛИНА МАНЧЕВА

Над входа на голямата 
сграда четем „Образцова 
ПТСтанция“ а малко по вдя-
сно върху мраморна плоча е 
написано, че тя е открита 
на 1 юли 1924 г.

Забележителната дата 
бе отбелязана с тържество, 
вековното събитие уважиха 
ръководители на отдели от 
Бургас.

Директорът на РУ „Юго-
източен район“ Лиляна 
Драгоева произнесе слово и 
получи букет от кмета на 
селото. Присъстваха също 
Катя Вълчева, ръководител 
„Човешки ресурси”, Петър 
Герджиков, ръководител 
„Автобаза”, Милена Стане-
ва, ръководител „Пощенски 
услуги, логистика и търг. 
дейност”.

Празникът, посветен на 
вековния юбилей на пощата, 
бе открит с кратко слово 
от кмета на село Подвис 
инж. Недко Недев. Той съоб-
щи исторически данни от 

създаването на пощата. 
Най-напред тя се е намирала 
в една стая, по-късно се 
разширява в три стаи.

На 1 април 1971 г. започва 
строителството на нова 
сграда, която се използва и 
днес. На първия етаж на 
пощата четем: „Телефон и 
телеграф“, „Колети и писма“, 
„Началник-поща“, „Каса“. Там 
са и двете кабини, в които 
се провеждаха телефонни 
разговори.

Сега тук вече с компютър 
се извършва задължителна-
та работа на пощата: при-
емат и раздават писма и 
колети, изплащат се пенсии, 
плащат се сметки за ток и 
вода и др. Отново тя е в ус-
луга на хората.

Особена чест на търже-
ството бе оказана на гости-
те, работили в тази вековна 
институция. Най-възрастна 
бе 89-годишната Жечка Ми-
тева, работила като теле-
фонистка. Тя бе наградена с 
поздравителен адрес. По-
здравителен адрес получи и 
Неда Рахнева, стажувала в 

подвиската поща. Присъст-
ваше Янка Андреева, бивша 
разносвачка на преса, писма 
и пенсии. Спомена се и Дими-
трина Джендова със същите 
задачи, вече покойница.

Не бяха забравени начал-
ник-поща Недко Рахнев, Петра 
Рахнева, Жечка Димова, на-
стоящият началник-поща 
Галина Стоянова. В нейното 
встъпително слово четем: 
„Стогодишният юбилей на 
пощенска станция Подвис е 
повод за гордост и празну-

ване. През последния век тя 
е била свидетел на промени-
те в живота на хората. 
Пощенската станция е била 
място за срещи, обмен на 
новини и комуникации, което 
я прави неотменим символ 
на обединение и свързаност.“

И както се полага на голям 
празник, гръмнаха бутилки 
шампанско, духнаха се свещи 
с цифра 100, имаше обилна 
почерпка. Служителите от 
Бургас щедро раздаваха суве-
нири на присъстващите.

Директорът на РУ 
Югоизточен район 
Лиляна Дрогоева 
(вляво) поздрави ра-
ботещите в стан-
цията и жителите 
на селото.
„Животът в общ-
ността се променя, 
но пощата остава 
важна част от 
нашата история 
и бъдеще. Чес-
тит 100-годишен 
юбилей! Благодаря 
на всички,че бяхте 
част от нашето 
скромно търже-
ство!“, написа Галя 
Стоянова, която 
завежда станцията 
в селото

Пред пощата се изви хоро                     ФОТО: БЪЛГАРСКИ ПОЩИ

89-годишна телефонистка бе наградена 



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Емоциите около Европей-
ското първенство в Германия 
не спират. Във вторник ве-
черта станаха ясни и послед-
ните четвъртфиналисти от 
изиграните първи мачове в 
елиминационната фаза на 
осминафиналите. Западна 
Европа изпраща 7 национални 
отбора в следващите реша-
ващи срещи, а Източна само 
един. Турция спечели срещу 
Австрия в последния осмина-
финал с резултат 1:2. 

По-рано същата вечер се-
верните ни съседи Румъния, 
макар и със смела и равностой-
на игра, загубиха с 0:3 от Ни-
дерландия. „Лалетата“ води-
ха с 1:0 до края на мача, когато 
два късни гола сломиха съпро-
тивата на румънците. 

Много близо до класиране 
беше друг балкански отбор – 
Словения. „Скиорите“ изигра-
ха много силен мач срещу 
Португалия на Кристиано 
Роналдо. Стражът им Ян 
Облак помрачи настроението 
на легендата като отрази 

негов удар от бялата точка 
в продълженията. Срещата 
завърши 0:0 в редовното вре-
ме. Пропускът на Роналдо 
предизвика силна емоционал-
на реакция у него и дори сълзи 
се появиха на лицето му. На-
ложи се съотборниците му да 
го утешават. След като и в 
продълженията резултата 
остана 0:0 се стигна до дузпи. 
Там Роналдо се реабилитира 

и отбеляза, заедно с Бруно 
Фернандеш и Бернардо Силва. 
Истинската звезда бе стра-
жът на „мореплавателите“ 
Диого Коща, който спаси три 
дузпи на словенците. 

В дербито на „кръстоно-
сците“ Франция победи с 
минималното 1:0 състава на 
Белгия. Единственото попа-
дение в иначе даже скучния 
двубой бе регистрирано като 

автогол на ветерана Ян 
Вертонген след френски удар 
към вратата. 

Една от сензациите на 
първенството в Германия 
определено бе отборът на 
Грузия. След като никой не 
им даваше шанс, те излязо-
ха от групата и то с победа 
над Португалия с 2:0. На 
осминафиналите обаче има-
ха тежката задача да се 
изправят срещу един от 
фаворитите за спечелване 
на титлата и намиращ се в 
много силна форма отбор на 
Испания. Грузинците падна-
ха с 4:1, но за кратко продъл-
жиха да вярват в невъзмож-
ното след като поведоха с 
1:0 срещу още един иберийски 

състав.
Разочарование до момента 

показва друг фаворит – Англия. 
Албионците търпят крити-
ка заради слабата си игра, при 
наличието на такъв звезден 
състав. Основен „виновник“ 
в очите на фенове и експерти 
е треньорът Гарет Саутгейт. 
„Трите лъва“ едва се измък-
наха от осминафиналите с 

много трудна победа и посред-
ствена игра срещу Словакия 
– 2:1. 

Домакините от Германия 
победиха северните си съседи 
от Дания с 2:0 с голове на Хаверц 
и Мусиала през второто по-
лувреме. „Червеният динамит“ 
игра прекрасно досега на Евро 
2024, но приключва участието 
си. 

Още по-разочароващ фаво-
рит се оказа Италия. „Ску-
адрата“ загуби с 2:0 от неве-
роятния отбор на Швейцария, 
който все повече и повече се 
изгражда като сериозен пре-
тендент срещу грандове. 
Фройлер и Варгас донесоха 
победата на отбора си срещу 
именития им съперник. 

След вълнуващите осми-
нафинали е време за втората 
част от елиминациите. Че-
тири мача в два дни – днес и 
събота, ни очакват, а залози-
те стават все по-сериозни. В 
първите две срещи днес 
предстоят невероятни дер-
бита. От 19:00 часа Испания 
и Германия ще решат кой от 
двата супер фаворита, в супер 

форма, ще продължи към 
полуфиналите. Със сигурност 
предстои вълнуващ двубой.

Късната среща е не по-
малко интересна и изправя 
Португалия и Франция един 
срещу друг. Кристиано Ронал-
до или Килиан Мбапе ще про-
дължат към последните че-
тири, предстои да разберем. 

В събота посредствената 
Англия излиза срещу свръх 
амбицираната Швейцария. 
Ако досега не са си взели поука 
от представянето, „трите 
лъва“ като нищо може да се 
сбогуват с полуфиналите, 
тъй като футболистите на 
алпийската държава са на 
крилете на успеха и се носят 
високо. 

Ако имате необходимост 
да подкрепяте балкански 
отбор, то тогава ще стиска-
те палци на Турция срещу 
Нидерландия от 22:00 часа в 
събота. Задачата не е никак 
лесна, но пък „лалетата“ 
показват колебливост от 
време на време, от която 
може да се възползват ком-
шиите. 
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Вълнуващото Евро 2024 продължава с четвъртфиналите от днес
Футбол. Източна Европа остана само с един представител – Турция

СЪОБЩЕНИЕ

В изпълнение  на чл. 73, ал.2 от Закон за енергетиката (ЗЕ), 
Топлофикация – Бургас АД уведомява всички живущи от ж.к.“Зорница”, 
ж.к.“Лазур” и ж.к.“Братя Миладинови”, че във връзка с измества-
нето на главен топлопровод за новоизграждащата се детска болни-
ца в град Бургас, ще бъде прекъснато  топлоподаването към всички 
живущи от изброените по-горе комплекси от 00:00 часа на 15.07.2024 
г. до 16.30 часа на 17.07.2024 г.

Извиняваме се за причиненото неудобство и благодарим за 
проявеното разбиране!

З А П О В Е Д
№ РД-09-464/02.07.2024 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, във 
връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълнение 
на решение на Общински съвет Камено по т. 8 от Протокол 
№ 8 от 30.05.2024г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване 

за отдаване под наем на недвижим имот – петно за 
разполагане на преместваем обект, за срок от 5 /пет/ 
години, при начална тръжна цена и стъпка на наддаване, 
както следва:

- Петно за разполагане на преместваем обект, нахо-
дящо се в площадното пространство, между о.т. 57, 58 
и 59 (петдесет и седем, петдесет и осем, и петдесет и 
девет), по плана на с. Русокастро, общ. Камено, обл. 
Бургас, с площ 70.00 (седемдесет) кв.м. ид.ч.

Начална тръжна цена – 140.00 /сто и четиридесет/ 
лева, месечен наем, без включен ДДС.

Стъпка на наддаване – 14.00 /четиринадесет/ лева. 
Предложенията за наддаване в търга, не могат да бъдат 
по-малки от 10 % от първоначалната тръжна цена.

Депозитът за участие в търга – 14.00 /четиринадесет/ лева.

II. Търгът за отдаване под наем на Петно за 
разполагане на преместваем обект, находящо се в 
площадното пространство, между о.т. 57, 58 и 59, по 
плана на с. Русокастро, ще се проведе в гр. Камено 
в сградата на общинска администрация Камено на 
24.07.2024 г. от 10:45 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра 
за услуги и информация на гражданите, всеки работен 
ден от 8:30 до 16:00 часа до 23.07.2024г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: пла-
щанията се извършват в български левове по банкова 
сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, 
IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или 
на касата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имотите, обект на търга, е изложена 
в общината и на интернет страницата на Община Камено 
www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 23.07.2024г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на Договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата Заповед;
Схема за разполагане на търговски обекти;
 IX. За да участва в публичния търг с явно наддаване, 

кандидатът трябва да представи задължително следните 
документи, до 16:00 часа на 23.07.2024г. в Община Камено: 

• Заявление за участие, в което се посочват имената 
на физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. 

• Документ за заплатен депозит за участие; 
• Когато участникът е юридическо лице се представя 

документ за регистрация или посочване на ЕИК по чл. 
23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от елек-
тронната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. Когато участникът е ЮЛ, регистрирано 
по специален закон (напр. Закона за юридическите лица 
с нестопанска цел, Закона за кооперациите), представя 
удостоверение за актуално правно състояние от съответния 
окръжен съд по регистрация.

• Декларация – 5 броя по образец; 
• Документ за закупена тръжна документация; 
• Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 31.07.2024г. от 10:45 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 30.07.2024г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да се 
обяви на видно място в общинската администрация в 
3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П /
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 02.07.2024г.

Комшиите 
от Турция 
победиха 
с 2:1 Ав-
стрия
ФОТО:  
GETTYIMAGES

ОБЯВА

Младен Панайотов Димитров 
обявява следните инвестицион-
ни намерения: изграждане на 
лятна кухня в УПИ I, кв.5, ПИ 
10361.501.283 по КККР на с. 
Велика, общ. Царево, обл. 
Бургас.



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Два формата на „Бургас 
и морето“ ще представят 
тази година българската 
авторска музика в края 
на юли. Освен традицион-
ния Национален конкурс 
за песен „Бургас и морето“, 
Община Бургас стартира 
и конкурс за млад изпъл-
нител „Бургас и морето“. 
Новият формат е свое-
образно продължение на 
запазената марка на 
конкурса и е насочен из-
цяло към подкрепа и 
откриване на талант-
ливи млади изпълнители.

Добре познатият на 
всички любители на ме-
лодичната песен Нацио-
нален конкурс за песен 
„Бургас и морето“ ще се 
проведе на сцената на 
Летния театър на 28 юли 
от 20.00 часа. Изпълни-
телите на 10-те песни 
финалисти са: Симеон 
Славев, Нейко Генчев, 
Яница Кънева, Дует „Амо-

ре“, Теди Русева – Тиара, 
Георги Костадинов, ВА 
„Фортисимо“, Огнян Ге-
оргиев, ВА HighLight и Илия 
Ангелов.

По традиция на финал-
ната конкурсна вечер 
зрителите в Летния 

театър ще имат въз-
можността да изберат 
своята любима песен, а 
професионално жури ще 
класира песните на пър-
вите три места. Своя 
глас за любимата си песен 
може да дадете и вие, още 

сега! В сайта на конкурса: 
www.burgasimoreto.org, в 
секция „Гласувай“, може 
да подкрепите предпо-
читаната от вас песен 
от днес до 20.00 часа на 
26 юли. С вашите гласове 
ще бъде излъчена награ-

дата на онлайн слушате-
лите.

Рецитал по време на 
конкурса ще изнесе един 
от любимите български 
дуети – ШИК.

Форматът на „Бургас 
и морето“ за млад изпъл-
нител също предлага 
авторска музика. Модер-
но звучене, песни на бъл-
гарски и английски, со-
лови изпълнители и 
младежки банди... цяла 
палитра от вдъхновение 
кипи в работата по новия 
конкурс. Набирането на 
младите таланти и кас-
тингът бяха направени 
още през зимата, а фи-
налната конкурсна вечер 
ще се проведе на 27 юли 
от 19.00 часа в зрителна 
зала „Тончо Русев“ в Кул-
турен дом НХК.

На живо в залата, по 
регламент, ще прозвучат 
по една авторска песен и 
един кавър от песен от 
фонда на „Бургас и море-
то“ в изпълнение на: 
Дарина Маркова, Кристи-

ана Кирилова, Кристиян 
Грънчаров, Максим Ял-
нъзов, Мария Велико, 
Натали Ангелова, Соня 
Вангелова, Теодора Веле-
ва и групите Scarlet и Fifth 
Haour. Гост-изпълните-
ли, известни ментори и 
международно жури, са 
само част от изненадите, 
които очакват участни-
ците и зрителите в за-
лата.

Билетите и за двата 
формата са вече в про-
дажба на касата на Ча-
совника и онлайн в мре-
жата на Евентим.

Цените на билетите 
са:

– За Национален конкурс 
за песен „Бургас и морето“ 
на 28 юли в Летния теа-
тър – 20 лв.

– За Национален конкурс 
за млад изпълнител „Бур-
гас и морето“ на 27 юли 
в Културен дом НХК – 20 
лв. редовен билет и 15 лв. 
за учащи.

– Билет за двете вече-
ри – 32 лв.

Среща. Материал в „Черноморски фар“ помогна на мъж 
да открие Александра Попова, за да ѝ подари две мили 
животинчета
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Захарните катерици – 
история с продължение

ДОНА МИТЕВА

Материал на вестник 
„Черноморски фар“ помог-
на на мъж да открие Алек-
сандра Попова, за да ѝ по-
дари своите две захарни 
катерици. За да разкаже 
случката с вестника, се 
свърза майката на Алек-
сандра – доц. д-р Светла 
Далакчиева, от РИМ – Бур-
гас.

Бившата ученичка на 
Природоматематическа-
та гимназия „Академик 
Никола Обрешков“ в Бургас 

вече сбъдва мечтата си и 
е студентка по ветери-
нарна медицина. Но от-
глеждането на захарни 
торбести летящи кате-
рици, наричани още захарен 
посум или само захарна 
катерица, продължава. 
Дори майка ѝ се похвали, 
че имат вече и малки. 
Двойката тези дни е по-
казала наследниците си, 
което се е превърнало в 
малък празник.

Та с Александра и семей-
ството ѝ се е свързал 
човек от съседно градче и 
е пожелал да ѝ дари две 

мъжки захарни катерици, 
защото по една или дру-
га причина той не можел 
повече да се грижи за 
тях. „Сигурен съм, 
че те ще бъдат в 
добри, обичащи и 
грижовни ръце“, 
подчертал той. 

К о г а т о  г о 
попитали как 
все пак е разбрал, 
че Александра 
отглежда 
захарни 
к а т е -
рици и 

те са нейната слабост, 
човекът признал, че про-
чел материала за нея и 
нейните катерици във 
вестник „Черноморски 
фар“.

„Опитвам се да внуша 
на всеки, който при милия 
им вид се навива да си има 

подобен екзотичен люби-
мец, че трябва да е с от-
г о в о р н о  о т н о ш е н и е . 
Както към всяко едно 
животно, така и към за-
харните катерици тряб-
ва да се подхожда сериозно. 
Животните учат на от-
говорност“, категорична 
е бъдещата ветеринарка.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Артинсталацията 
„Ветровете на Царево“ 
ще предложи на жите-
лите и гостите на града 
нещо ново и различно – 
вятър, светлина и цвят 
и всичко това вплетено 
заедно в обновената 
градска среда сред пеше-
ходната зона на Царево.

Инсталацията е изра-
ботена и монтирана от 
„Поп Ъп Артистик“ ЕООД 
и ще радва хората, избра-
ли пешеходната част на 
ул. „Хан Аспарух“ за своя-
та вечерна разходка или 
на път за работа, защо-
то нека бъдем честни, 
всички ние имаме нужда 
от повече цвят в забър-
заното ни ежедневие. 

Артинсталация 
радва минувачите по 
обновената главна 
улица в Царево

Журито отново ще има роля при избора на песен, както и публиката       ФОТО: АРХИВ

Александра 
вече сбъдва 
мечтата 
си – учи за 
ветеринарен 
лекар

Част от 
захарните 
катерици, 
които от-
глеждат 
Александра 
и нейното 
семейство

ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ

Инсталацията е изработена и монтирана от „Поп Ъп  
Артистик“ ЕООД    ФОТО: СТОПКАДЪР

Билетите за конкурсите на „Бургас и морето“ вече са в продажба 
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